
INFORMATOR MIEJSKI LIPIEC 2025 nr 7 (456)

Strongmani 
w puszczykowie

s.25

wywiad 
z burmistrzem 
A. Balcerkiem 

s.3-4

jubileusz 
75-lecia pzerii

s.22-23

DNI PUSZCZYKOWA FOTORELACJA S.17-19

Fo
t.

 A
la

 B
rą

cz
ko

w
sk

a 



3ECHO PUSZCZYKOWA - lipiec 2025

SA
M

O
RZ

Ą
D

Każde Absolutorium jest niepowtarzalne
Z Burmistrzem Andrzejem Balcerkiem rozmawia 
Bogdan Lewicki  

Za nami sesja absolutoryjna, podczas której uzyskał 
Pan kolejne absolutorium za wykonanie budżetu oraz wo-
tum zaufania. Czy różniła się ona od poprzednich 14,  
w których uczestniczył Pan jako burmistrz Puszczykowa?

Fakt, to już moja piętnasta sesja absolutoryjna jako burmi-
strza – nawet przewodniczący Tomasz Potocki podczas gra-
tulacji zażartował, czy pamiętam, które to już moje absoluto-
rium. Do tego dochodzą jeszcze cztery, w których uczestni-
czyłem jako radny. Na pytanie, czy różniła się ona od poprzed-
nich odpowiem, że z każdej zostają jakieś wspomnienia, bo 
każda była przecież w swoim rodzaju niepowtarzalna.

Chciałbym raz jeszcze podkreślić, że wotum zaufania i ab-
solutorium — zwłaszcza gdy udzielane są jednogłośnie — 
mają dla mnie ogromne znaczenie. Wielokrotnie zaznacza-
łem, że absolutorium, a w ostatnich ośmiu latach również 
wotum zaufania, są w mojej ocenie wyrazem aprobaty rad-
nych dla działań podejmowanych przeze mnie jako burmistrza 
oraz dla pracy całego zespołu Urzędu Miejskiego.

Korzystając z okazji, pragnę ponownie podziękować rad-
nym, którzy zagłosowali za udzieleniem mi absolutorium. 
Szczególne podziękowania kieruję do mojej obecnej zastęp-
czyni, pani Jagody Andrzejewskiej, Władysława Ślisińskiego, 
który pełnił tę funkcję przez minione niemal 14 lat, skarbnika 
Piotra Łoździna, sekretarza Macieja Dettlaffa oraz wszystkich 
pracowników urzędu, a także kierowników i pracowników 
miejskich jednostek organizacyjnych. Ich zaangażowanie  
w realizację licznych uchwał i programów, szczególnie budże-
tu uchwalonego przez Radę, jest nieocenione.

Dziękuję również mieszkańcom naszego miasta, którzy 
dzielili się ze mną swoimi spostrzeżeniami i uwagami dotyczą-
cymi różnych aspektów życia naszej społeczności. Wasz głos 
ma dla mnie ogromną wartość!

Kilka dni wcześniej odbyły się Dni Puszczykowa. Jak 
je Pan ocenia?

Jestem przekonany, że mieszkańcy, podobnie jak ja, spę-
dzili te dwa dni w świetnej atmosferze — często z rodziną, 
przyjaciółmi czy znajomymi. Pogoda dopisała, choć niektórzy 
żartowali, że mogłoby być kilka stopni chłodniej. A przecież 
dobra aura to podstawa udanej imprezy plenerowej.

Patrząc na tłumy pod sceną, śmiało można stwierdzić, że 
zaproszeni artyści trafili w gust publiczności. Co ważne — nie 
jestem w tej opinii odosobniony. Podczas czerwcowej sesji 
radni gratulowali organizatorom zarówno programu, jak  
i trafnych decyzji przy wyborze atrakcji. Podobne głosy słysza-
łem też od mieszkańców. Zachęcam do obejrzenia fotorelacji, 
którą publikujemy na str. 17-19.

W nocy z 21 na 22 maja podpalono radiowozy Straży 
Miejskiej. Jak wygląda postępowanie w tej sprawie?

Z informacji, które posiadam wynika, że policja bardzo 
szybko przeanalizowała monitoring, wytypowała, a jeszcze 
tego samego dnia zatrzymała sprawcę — nastolatka, który 
przyznał się do winy.

Straty oszacowaliśmy na ok. 100 tys. zł. Trwa postępowa-
nie ubezpieczeniowe, ale jestem przekonany, że uda się  
uzyskać odszkodowanie.

Ogromne podziękowania kieruję do pana Tadeusza Czajki 
wójta Tarnowa Podgórnego, który od razu po zdarzeniu za-
oferował nam przekazanie radiowozu z wyposażeniem. Radni 
tamtejszej gminy zaakceptowali tę pomoc i podjęli stosowną 
uchwałę. Dzięki temu pojazd trafił do naszych strażników.

Dziękuję także pani Małgorzacie Machalskiej, burmistrz 

Lubonia, która udostępniła naszej straży radiowóz jeszcze 21 
maja. Chęć pomocy wyraził również pan Dominik Michalski, 
burmistrz Mosiny.

Podziękowania należą się też policjantom za błyskawiczne 
ustalenie sprawcy i strażakom za sprawną akcję gaśniczą.

Które inwestycje zrealizowane w minionym roku uwa-
ża Pan za najważniejsze?

Najbardziej cieszy mnie stan budżetu na koniec 2024 r.  
Zamiast zakładanego deficytu w wysokości 5,2 mln zł, udało 
się osiągnąć nadwyżkę w wysokości 0,3 mln zł — głównie 
dzięki niższym wydatkom bieżącym, ale bez wpływu na jakość 
realizowanych zadań.

Jeśli chodzi o inwestycje, szczególną satysfakcję daje mi 
zakończenie wymiany opraw oświetleniowych w całym mie-
ście. Ten projekt realizowaliśmy etapami przez kilka lat i teraz 
przyniesie on wymierne oszczędności energii.

W 2024 roku przeznaczyliśmy również aż 6,2 mln zł na in-
westycje drogowe — a to jedna z najważniejszych potrzeb 
zgłaszanych przez mieszkańców.

Jakie projekty są obecnie w realizacji?
Największą i najważniejszą inwestycją jest budowa nowej 

siedziby MOPS wraz ze świetlicą socjoterapeutyczną. 
Obiekt powstanie przy ul. Przyszkolnej. Wykonawca został już 
wyłoniony, inwestycja prowadzona jest w formule „zaprojek-
tuj i wybuduj”. Prace budowlane mają ruszyć we wrześniu.

Zaawansowane są też działania w ramach projektu popra–
wy efektywności energetycznej szkół i hali widowiskowo-
-sportowej. To m.in. montaż pomp ciepła, paneli fotowolta-
icznych, modernizacja instalacji oraz częściowa wymiana sto-
larki. W SP nr 2 zamontowano już większość paneli, panele 
znalazły się też na dachu hali przy SP nr 1. Przy tej szkole ru-
szyły odwierty pod pompy ciepła. Całość prac jest dofinanso–

cd str. 4
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UCHWAŁY PODJĘTE PODCZAS 14. SESJI rady miasta 
puszczykowa PRZEPROWaDZoNej 27 V 2025 R.

UCHWAŁY PODJĘTE PODCZAS 15. SESJI rady miasta 
puszczykowa PRZEPROWaDZoNej 24 VI 2025 R.

SESJA W SIERPNIU
Informujemy, że 16. sesja Rady Miasta Puszczykowa odbędzie się 26.08.2025 r. o godz. 17.00. Zachęcamy do śledzenia trans-
misji z obrad w Internecie pod adresem: www.puszczykowo.pl/sesja.  
Jednocześnie informujemy, że terminy posiedzeń komisji Rady Miasta dostępne są na stronie internetowej Miasta:  
www.puszczykowo.pl. Informacje można też uzyskać pod nr tel. 61 898 37 34 lub e-mailem: biurorady@puszczykowo.pl.

UCHWAŁA NR 102/25/IX
w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona 
dla Miasta Puszczykowa” Pani Marii 
Gostylli-Pachuckiej.
§ 1. Rada Miasta Puszczykowa nadaje ty-
tuł „Zasłużona dla Miasta Puszczykowa” 
Pani Marii Gostylli-Pachuckiejza szcze-
gólnie zasłużoną dla Miasta Puszczykowa 
działalność.

UCHWAŁA NR 103/25/IX
w sprawie: udzielenia dotacji celo-
wych na prace konserwatorskie, re-
stauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub gminnej ewidencji za-
bytków, w ramach Rządowego Progra-
mu Odbudowy Zabytków.
§ 1. Przyznaje się dotacje celowe na pra-
ce konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisa-
nych do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków, położonych na tere-
nie Miasta Puszczykowa, w ramach Rzą-
dowego Programu Odbudowy Zabyt-
ków, zgodnie z załącznikiem do niniejszej 
uchwały.
Uzasadnienie: Na podstawie § 6 Uchwa-
ły Nr 526/23/VIII Rady Miasta Puszczyko-
wa z dnia 28 listopada 2023 r. w sprawie: 
zasad udzielania dotacji na prace konser-
watorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków, w ramach Rządowego Progra-
mu Odbudowy Zabytków, Rada Miasta 
Puszczykowa podejmuje uchwałę o przy-
znaniu dotacji, określając nazwę wnio-
skodawcy otrzymującego dotację, kwotę 
przyznanej mu dotacji oraz prace lub ro-
boty budowlane przy obiekcie zabytko-
wym, na wykonanie których przyznano 
dotację oraz nazwę zadania, na wykona-
nie którego przyznano dotację.

UCHWAŁA NR 104/25/IX
w sprawie: ustalenia stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gmin-
nych, dla których zarządcą jest Bur-
mistrz Miasta Puszczykowa na cele 
niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem, utrzymaniem i ochroną 
tych dróg.

UCHWAŁA NR 105/25/IX
w sprawie: zmiany uchwały budżeto-
wej Miasta Puszczykowa na rok 2025 
nr 77/24/IX z dnia 17 grudnia 2024 r.

UCHWAŁA NR 106/25/IX
w sprawie zmiany Uchwały nr 76/24/
IX Rady Miasta Puszczykowa z dnia 17 
grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Puszczykowa na lata 2025-
2030.

UCHWAŁA NR 107/25/IX
w sprawie wyrażenia zgody na nieod-
płatne nabycie prawa użytkowania 
wieczystego części nieruchomości po-
łożonych w Puszczykowie na rzecz 
Miasta Puszczykowa.
§ 1. Wyraża się zgodę na nieodpłatne na-
bycie przez Miasto Puszczykowo, do 
gminnego zasobu nieruchomości prawa 
użytkowania wieczystego części nierucho-
mości położonych w Puszczykowie, w ob-
rębie Puszczykowo, tj.: zabudowanej 
działki nr: 2112/22 o powierzchni 0,5110 
ha, oraz niezabudowanych działek nr: 
2112/10 o powierzchni  0,0845 ha  
i 2108/1 o powierzchni 0,0834 ha, dla któ-
rych Sąd Rejonowy Poznań – Stare Miasto 
w Poznaniu, VI Wydział Ksiąg Wieczystych
p r o w a d z i  k s i ę g ę  w i e c z y s t ą  n r 
PO2P/00165024/9 oraz zabudowanej 
działki nr 1918/14 o powierzchni 0,0506 
ha, dla której Sąd Rejonowy Poznań – Sta-
re Miasto w Poznaniu, VI Wydział Ksiąg 
Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 
PO2P/00222590/5, a także położonych  
w obrębie Niwka: niezabudowanej działki 
nr 679 o powierzchni 0,4624 ha, dla któ-

rej Sąd Rejonowy Poznań – Stare Miasto 
w Poznaniu, VI Wydział Ksiąg Wieczystych 
p r o w a d z i  k s i ę g ę  w i e c z y s t ą  n r 
PO2P/00250972/2 i niezabudowanej 
działki nr 449 o powierzchni 0,1154 ha, 
dla której Sąd Rejonowy Poznań – Stare 
Miasto w Poznaniu, VI Wydział Ksiąg Wie-
czystych prowadzi księgę wieczystą nr 
PO2P/00270194/0.

UCHWAŁA NR 108/25/IX
w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Woje-
wództwu Wielkopolskiemu 

UCHWAŁA NR 109/25/IX
w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Miasta Puszczykowa na rok 2025 nr 
77/24/IX z dnia 17 grudnia 2024 r.

UCHWAŁA NR 110/25/IX
w sprawie zmiany Uchwały nr 76/24/IX 
Rady Miasta Puszczykowa z dnia 17 
grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Mia-
sta Puszczykowa na lata 2025-2030.

UCHWAŁA NR 111/25/IX 
w sprawie: udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Puszczykowa wotum zaufania. 

UCHWAŁA NR 112/24/IX 
w sprawie: rozpatrzenia i zatwierdze-
nia sprawozdania finansowego Miasta 
Puszczykowa za 2024 rok wraz ze spra-
wozdaniem z wykonania budżetu Mia-
sta Puszczykowa za 2024 rok. 

UCHWAŁA NR 113/25/IX 
w sprawie: udzielenia absolutorium dla 
Burmistrza Miasta Puszczykowa z ty-
tułu wykonania budżetu Miasta za 
2024 rok

Pełna treść uchwał 
dostępna jest na stronie:

tiny.pl/m8wy-351

Nagrania z sesji Rady Miasta 
dostępne są pod adresem: 

tiny.pl/w9bps

wana z Rządowego Funduszu Polski Ład (szczegóły str. 6).
Trwa budowa ul. Pszenicznej. Liczę, że jeszcze w tym roku 

uda się rozpocząć budowę ul. Morenowej — jeśli pozyskamy 
dofinansowanie.

Co z programem poprawiającym retencję w mieście?
Jesteśmy na ostatnim etapie starań o dofinansowanie. 

Projekt „Adaptacja do zmian klimatu na terenie Miasta Pusz-
czykowa” jest częścią większego przedsięwzięcia realizowa-
nego przez Metropolię Poznań, w ramach Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych.

Projekt składa się z dwóch etapów. Pierwszy dotyczy 
głównie Rynku — chcemy przeciwdziałać tzw. miejskiej wy-
spie ciepła, wprowadzając retencję oraz roślinność odporną 
na ekstremalne warunki. To poprawi jakość powietrza i mkro–
klimat tej części miasta.

Drugi etap obejmuje gospodarkę wodami opadowymi — 
planujemy systemy zatrzymujące i magazynujące wodę,  
w tym przebudowę zbiornika przy ul. Kosińskiego. Projekt 
powinien być zrealizowany do końca 2028 roku.

Czy są jeszcze inwestycje, o których chciałby Pan 
wspomnieć?

Tak. Podczas czerwcowej sesji radni zgodzili się na sfinan-
sowanie wstępnej koncepcji tunelu pod torami kolejowymi  
w ciągu ul. Dworcowej. Wykonanie takiego projektu wraz  
z zaproponowaniem rozwiązań technicznych pozwoli na ocenę 
możliwości i zasadności  realizacji tunelu, co pozwoli na ubie-
ganie się  o dofinansowanie na bezpieczny, bezkolizyjny prze-
jazd przez tory kolejowe. Warunkiem uzyskania wsparcia jest 
całkowita likwidacja „tradycyjnego" przejazdu kolejowego.

Plagą dzisiejszych czasów stało się 
niewłaściwe użytkowanie mediów 

cyfrowych, co szkodzi dzieciom i mło-
dzieży. Temat ten coraz częściej poru-
szany jest w debacie publicznej – za-
równo w Polsce, jak i za granicą. Na-
prawdę jest się czym martwić, ponie-
waż korzystanie przez młodsze dzieci 
np. ze smartfonów czy tabletów może 

powodować opóźnienia w rozwoju psychicznym i fizycznym.  
U nastolatków nadmierne użytkowanie mediów cyfrowych 
może prowadzić do zwiększonego ryzyka alienacji, problemów 
z koncentracją, obniżenia wyników w nauce, a nawet do podej-
mowania zachowań szkodliwych społecznie.

Dzisiejsze media cyfrowe projektowane są w taki sposób, 
aby przyciągać użytkownika i utrzymywać jego uwagę bez 
przerwy. Ich ciągłe używanie porównywane jest do uzależnie-
nia od alkoholu czy narkotyków. Niestety, to często dorośli 

Mniej telefonów, więcej książek i ruchu

dają dzieciom zły przykład, sami nadmiernie korzystając ze 
smartfonów.

Od nas wszystkich zależy, czy ta plaga naszych czasów bę-
dzie się pogłębiać, powodując kolejne dysfunkcje. Zachęcam 
wszystkich do planowania wolnego czasu bez ekranów. Zbliża 
się okres letni, który warto wykorzystać na rekreację na świe-
żym powietrzu. Miasto Puszczykowo intensywnie inwestuje  
w infrastrukturę sportową i rekreacyjną. Przykładem może być 
teren sportowo-rekreacyjny za Rynkiem w Puszczykowie, gdzie 
dostępne są m.in. ścieżki rolkowe, boisko wielofunkcyjne oraz 
Street Workout Park. Dla dzieci dostępne są place zabaw sys-
tematycznie doposażane w nowy sprzęt.

Zachęcam również do wyznaczenia w domach czasu, w któ-
rym nie będzie się korzystało z mediów cyfrowych – można go 
przeznaczyć na rozmowę, czytanie książek, gry planszowe. Ta-
kie działania sprzyjają umacnianiu więzi rodzinnych.

Maciej Krzyżański
przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

cd ze str. 3

Od 1 lipca rodzice będą mogli składać wnioski o wypłatę 
świadczenia z programu Dobry Start na wyprawkę 

szkolną dla dzieci. Dodatek w wysokości 300 zł przysługuje 
na każde uczące się w szkole dziecko w wieku od 7 do 20 lat, 
a jeśli ma orzeczoną niepełnosprawność, to do ukończenia 
24 lat.

Jak informuje Marlena Nowicka – rzeczniczka prasowa 
ZUS w Wielkopolsce rodzice i opiekunowie - bez względu na 
dochody i sytuację zawodową - mogą otrzymać jednorazo-
wo 300 zł na zakup podręczników, zeszytów, sprzętów oraz 
wszelkiego wyposażenia niezbędnego do nauki w szkołach 
podstawowych, liceach, szkołach policealnych oraz innych 
placówkach edukacyjnych - Wsparcie przysługuje raz w roku 
- na dziecko, które uczy się w szkole, aż do ukończenia przez 
nie 20. roku życia lub 24 lat w przypadku dzieci z niepełno-
sprawnościami. Nie można go otrzymać na dzieci, które uczą 
się w tzw. zerówkach, ani na studentów. Wiek 20 i 24 lata 
liczy się rocznikowo, co oznacza, że uczniowie ostatnich klas 
techników i liceów oraz uczniowie szkół policealnych także 
są uprawnieni do świadczenia, jeśli 20 albo 24 rok życia 
ukończyli przed rozpoczęciem roku szkolnego.

Wnioski na nowy okres świadczeniowy będzie można 
składać od 1 lipca do końca listopada.

 Złożenie wniosku do końca sierpnia gwarantuje wypłatę 
świadczenia do 30 września. 

Wniosek o świadczenie z programu Dobry Start można 
złożyć tylko elektronicznie – przez aplikację mZUS, Platfor-
mę Usług Elektronicznych (PUE) ZUS, bankowość elektro-
niczną lub portal Emp@tia. Warto sprawdzić czy poprawnie 
podaliśmy PESEL dziecka, nazwę i adres szkoły oraz aktualny 
numer konta.

Informację o przyznaniu wsparcia będzie można znaleźć 
w skrzynce odbiorczej na profilu na PUE ZUS - również wte-
dy, gdy wniosek został złożony przez bankowość elektro-
niczną lub portal Emp@tia. Na PUE ZUS znajdzie się także 
cała korespondencja w sprawie wniosku o świadczenie (we-
zwanie do uzupełnienia wniosku lub załączników, informacja 
o przyznaniu świadczenia, decyzja odmawiająca przyznania 
świadczenia).

Świadczenie będzie wypłacane wyłącznie na wskazany 
rachunek bankowy.

„Dobry Start” razem z ZUS – wnioski od 1 lipca
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Firma Zakład Drogowo-Budowlany Nojan z Grodziska Wielko-
polskiego buduje ul. Pszeniczną.  Zakres inwestycji obejmu-

je budowę około 408 metrów ulicy. Po zakończeniu prac ulica 
zyska nawierzchnię z kostki betonowej. W ramach zadania 
przewidziano również budowę chodnika, zjazdów do posesji 
oraz kanalizacji deszczowej. Inwestycja zakłada także przebu-
dowę sieci telekomunikacyjnej i elektroenergetycznej.

Zgodnie z umową, wykonawca ma 5 miesięcy na realizację 
wszystkich prac, licząc od dnia jej podpisania. Zgodnie z doku-
mentacją przetargową, miasto zapłaci za realizację prac ok. 
1,535 mln zł.

W obu puszczykowskich szkołach podstawowych — SP nr 
1 i SP nr 2 — trwają intensywne prace związane z re-

alizacją projektu inwestycyjnego „Poprawa efektywności 
energetycznej budynków dwóch szkół podstawowych oraz 
hali widowiskowo-sportowej”. Przedsięwzięcie to ma na celu 
zwiększenie energooszczędności obiektów oświatowych 
oraz zmniejszenie ich wpływu na środowisko naturalne po-
przez zastosowanie nowoczesnych technologii odnawial-
nych źródeł energii. Głównym wykonawcą inwestycji jest 
renomowana firma Enerko Energy z siedzibą w Kielcach.

Wartość całego zamówienia wynosi 7,474 miliona zł. Co 
istotne, miasto uzyskało na realizację tego projektu znaczne 
wsparcie finansowe — dofinansowanie z Rządowego Fun-
duszu Polski Ład, które wynosi około 4,5 miliona zł. 

Zakres podstawowy tej inwestycji obejmuje szereg kom-
pleksowych działań. W SP nr 1 planowana jest m.in. przebu-
dowa systemu grzewczego, w tym wymiana źródła ciepła 
poprzez montaż nowoczesnych i efektywnych pomp ciepła. 
Z kolei w SP nr 2 przewidziano modernizację instalacji HVAC 
(Heating, Ventilation, and Air Conditioning), która zapewni 
odpowiednie ogrzewanie, wentylację oraz klimatyzację 
wszystkich pomieszczeń szkolnych. Ważnym elementem 
projektu jest również montaż instalacji fotowoltaicznych — 
zarówno na dachach budynków SP nr 2, jak i hali widowisko-
wo-sportowej, co umożliwi generowanie energii elektrycz-
nej z promieniowania słonecznego.

Ponadto planowane są prace polegające na modernizacji 
istniejących instalacji elektrycznych oraz kotłowni central-
nego ogrzewania (CO). W ramach poprawy izolacyjności bu-

dynków zostanie również przeprowadzona częściowa wy-
miana stolarki okiennej i drzwiowej na bardziej energo-
oszczędną.

Obecnie w SP nr 2 zrealizowano już montaż paneli foto-
woltaicznych na dachu sali gimnastycznej. Ekipy wykonaw-
cze pracują nad ich podłączeniem do systemu rozdzielni 
elektrycznej. Jedna z trzech planowanych instalacji (o naj-
mniejszej mocy) jest już uruchomiona i generuje energię.  
W salach gimnastycznych trwa również montaż systemu 
wentylacji mechanicznej z odzyskiem ciepła, tzw. rekupera-
cji, która pozwala na ponowne wykorzystanie energii ciepl-
nej z powietrza wywiewanego do ogrzewania wnętrz.  
W tym samym czasie prowadzone są również intensywne 
prace modernizacyjne w kotłowni CO.

W SP nr 1 również zamontowano instalację fotowolta-
iczną na dachu hali sportowej (fot. z lewej), a za szkołą roz-
poczęto odwierty pod gruntowe pompy ciepła, które będą 
zasilane zieloną energią z paneli fotowoltaicznych. 

Głównym celem całego projektu jest znaczące obniżenie 
zużycia energii w miejskich obiektach edukacyjnych, co prze-
łoży się na zmniejszenie kosztów ponoszonych przez miasto 
na energię elektryczną i cieplną. Dodatkowo inwestycja 
przyczyni się do redukcji emisji dwutlenku węgla oraz zwięk-
szenia wykorzystania odnawialnych źródeł energii w miej-
skiej infrastrukturze. Dzięki realizacji tego projektu znaczą-
co poprawi się komfort cieplny, jakość powietrza wewnątrz 
budynków oraz ogólny standard energetyczny objętych 
modernizacją obiektów.

ulica pszeniczna w budowie

zielone inwestycje Puszczykowa  

Pracowity rok SKW„Otwarta Dłoń” z SP nr 1 

Rok szkolny 2024/2025 już za nami. To dobry moment, by 
podsumować nasze działania. W zakończonym roku przyłą-

czyliśmy się do akcji pomocy powodzianom, zorganizowaliśmy 
zbiórkę „Uczniowie – Uczniom. Podziel się zabawą" i wszystkie 
dary przekazaliśmy szkolnym świetlicom. Współpracowaliśmy 
także z Nowym ZOO w Poznaniu w ramach Szkolnej Ligi Wo-
lontariackiej (byliśmy współautorami logo z okazji 50-lecia po-
znańskiego ZOO, sprzątaliśmy wybiegi zwierząt, w tym roku 
teren pawilonu zwierząt nocnych, tworzyliśmy kule dla pta-
ków, zorganizowaliśmy kampanię „Jak prawidłowo zwiedzać 
ZOO?" oraz przygotowaliśmy domki i zabawki dla gryzoni).  
W klasyfikacji szkół biorących udział w Szkolnej Lidze Wolonta-
riackiej ZOO zajęliśmy II miejsce spośród 58 szkół.

To jednak nie wszystko. W ciągu roku wzięliśmy udział  
w warsztatach z makramy, przygotowaliśmy kartki świąteczne 
z okazji Bożego Narodzenia i Wielkanocy dla Przyjaciół naszej 
szkoły, uczestniczyliśmy w Kiermaszu Świątecznym „W magicz-
nej krainie elfów" zorganizowanym przez Radę Rodziców, prze-
prowadziliśmy zbiórkę dla podopiecznych Domu Pomocy Mal-
tańskiej w Puszczykowie. Obchodziliśmy Światowy Dzień Świa-
domości Zespołu Downa oraz Światowy Dzień Świadomości 
Autyzmu, zorganizowaliśmy obchody Międzynarodowego Dnia 
Wolontariusza, wzięliśmy udział w szkoleniu „Podstawy anima-

cji dziecięcej". Zorganizowaliśmy kiermasz ciast dla pana Karo-
la „Razem możemy więcej", współpracowaliśmy z Radą Rodzi-
ców podczas Pikniku Rodzinnego, zorganizowaliśmy III Dzień 
Dziecka „Uczniowie – Uczniom" dla dzieci z klas 0a i 0b, przygo-
towaliśmy MiniSpa dla dzieci ze szkolnej świetlicy z okazji Dnia 
Dziecka oraz pełniliśmy cotygodniowy wolontariat w świetlicy 
szkolnej i bibliotece.

Serdecznie dziękujemy wszystkim instytucjom, z którymi 
współpracujemy – dzięki Wam możemy więcej i możemy lepiej. 
Dziękujemy Paniom ze świetlicy, które otaczają nas życzliwo-
ścią i często wspierają nasze działania. Dziękujemy Wam za 
Wasze otwarte dłonie i serca. Szczególne słowa uznania kieru-
jemy do naszych Wolontariuszy, którzy w tym roku opuścili 
mury Jedynki. Cieszymy się, że byliście częścią Otwartej Dłoni. 
Trzymamy za Was kciuki, spełniajcie marzenia i… nie zapomnij-
cie o nas!

Z wdzięcznością, Katarzyna Knapp-Idziak 
Opiekun SKW "Otwarta Dłoń"

ostatni dzwonek roku szkolnego 2024/25

27 czerwca zabrzmiał ostatni dzwonek w roku szkolnym 
2024/25 i wszyscy uczniowie w naszym kraju rozpoczęli 

wakacje. Tego dnia w obu puszczykowskich szkołach podsta-
wowych odbyły się uroczyste pożegnania, w których oprócz 
uczniów, nauczycieli, rodziców uczestniczyli także przedstawi-
ciele puszczykowskiego samorządu z burmistrzem Andrzejem 
Balcerkiem i panią wiceburmistrz Jagodą Andrzejewską.

Tradycyjnie najbardziej uroczysty charakter miały zakończe-
nia roku ósmoklasistów, którzy kończyli edukację na etapie 

szkół podstawowych, by od września rozpocząć naukę w szko-
łach średnich. Zakończeniom ósmoklasistów w obu szkołach 
podstawowych towarzyszyła uroczysta oprawa i program arty-
styczny. Wielu absolwentów odebrało też zasłużone nagrody  
i wyróżnienia za wybitne osiągnięcia w dziedzinie nauki, sportu 
i działalności społecznej.

Wszystkim uczniom puszczykowskich szkół życzymy 
udanego i wspaniałego wypoczynku!
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Rozpoczęła się modernizacja drogi wojewódzkiej nr 431 (ul. Mocka). O szczegółach inwestycji 
i utrudnieniach będziemy informować na bieżąco na stronie internetowej Puszczykowa oraz Facebooku. 
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każdy rok przynosił nowe wyzwania dzień patrona i pożegnanie dyrektor 

KONKURS ORTOGRAFICZNY

Od ilu lat pełni Pani funkcję dyrek-
tora SP nr 1 i czy to była Pani pierwsza 
praca w zawodzie?

Pracę jako nauczycielka geografii za-
częłam we wrześniu 1986 r., zaraz po za-
kończeniu studiów. Moją pierwszą pla-
cówką była Szkoła Podstawowa nr 42  
w Poznaniu. Od 1 września 1989 roku do 
dziś pracuję w Szkole Podstawowej nr 1 
im. Adama Mickiewicza w Puszczykowie. 
1 września 1991 roku powierzono mi 
funkcję wicedyrektora szkoły, a w grud-
niu 1995 roku wygrałam konkurs na dy-
rektora tej szkoły.

Jakie były największe wyzwania,  
z którymi musiała się Pani zmierzyć 
jako dyrektorka szkoły przez te 20 lat?

Pierwszym wyzwaniem było znalezienie się w nowej sytu-
acji, jaką była zmiana roli z wicedyrektora na dyrektora szkoły. 
Miałam wtedy 32 lata. To było bardzo trudne. Później każdy 
kolejny rok przynosił nowe wyzwania. Za mojej kadencji ukoń-
czono budowę nowego budynku szkoły, rozpoczętą podczas 
kadencji Pani Dyrektor Bożeny Pawlak. Wyzwaniem była rów-
nież reforma związana z powstaniem gimnazjów i sześciolet-
niej szkoły podstawowej, a także reforma likwidująca gimnazja 
i przywracająca ośmioletnią szkołę podstawową.

Jak zmieniała się szkoła i jej otoczenie przez te 36 lat 
– zarówno pod względem edukacyjnym, jak i społecznym?

Szkoła, podobnie jak polskie społeczeństwo, zmieniała się 
zarówno pod względem edukacyjnym, jak i społecznym. Wzra-
stała jej rola w społeczności Puszczykowa oraz otwartość na 
współpracę ze szkołami zagranicznymi. Utrzymywaliśmy kon-
takty z Holandią, Danią, Litwą, Ukrainą, Francją, a także — po-
przez łącze internetowe i pocztę tradycyjną — z Włochami.  
W szkole ważną rolę odgrywała samorządność uczniów, rozwi-
janie nowatorskich metod nauczania, udział w wielu projek-
tach, m.in. uzyskanie tytułów: Szkoły Uczącej Się, Szkoły Od-
krywców Talentów oraz Bezpiecznej Szkoły.

Z czego jest Pani najbardziej dumna jako dyrektorka?
Największą dumą są dla mnie uczniowie. To oni dają radość, 

siłę i motywację do działania. Kibicuję im również wtedy, gdy 
już nie są uczniami naszej szkoły. Wzruszają mnie ich osiągnię-
cia — zarówno te spektakularne, jak i te skromniejsze, świad-
czące o ich talentach, dobroci i życzliwości.

Czy pamięta Pani jakąś decyzję, która okazała się prze-
łomowa dla szkoły?

Praca w szkole to ciągłe decyzje i nieustanne wybory. Skła-
dają się one na całość, która tworzy obraz szkoły. Nie potrafię 
wskazać jednej najbardziej przełomowej decyzji.

Jaką rolę, według Pani, powinna dziś odgrywać szkoła 
w lokalnej społeczności?

Myślę, że dokładnie taką, jaką obecnie pełni — współpracu-
jąc z instytucjami i samorządem lokalnym, będąc otwartą na 
potrzeby społeczności, angażując się w działania wolontariac-
kie, uczestnicząc w życiu miasta oraz wspierając postawy pa-

triotyczne i obywatelskie.
Dlaczego zdecydowała się 

Pani wejść do samorządu powiato-
wego?

W samorządzie powiatowym 
działałam od 1998 r. do 2010 r., czyli 
przez trzy kadencje. Pracując w komi-
sjach zajmujących się edukacją, 
ochroną zdrowia i promocją, wraz  
z koleżankami i kolegami radnymi 
starałam się wpływać na realną po-
prawę warunków w tych obszarach. 
Liczne inwestycje powiatowe, na 
przykład związane z oświatą, są efek-
tem troski starosty i radnych o jakość 
funkcjonowania szkół w powiecie.

Czy praca w samorządzie po-
magała w lepszym zrozumieniu potrzeb szkoły i uczniów?

Zdecydowanie tak. Praca w samorządzie pozwalała spoj-
rzeć na problemy szkoły z szerszej perspektywy. Umożliwiała 
współpracę z różnymi instytucjami, które wspierały moje dzia-
łania i otwierały przede mną — a tym samym przed szkołą — 
nowe możliwości. Spotkania z osobami spoza środowiska 
oświatowego często wzbogacały szkolną ofertę.

Czy miała Pani poczucie realnego wpływu na decyzje 
dotyczące oświaty w regionie?

Pełniąc funkcję dyrektora, nigdy nie miałam poczucia indy-
widualnego sprawstwa. Efekty mojej pracy są wynikiem współ-
działania nauczycieli, uczniów, ich rodziców, burmistrzów  
i radnych Puszczykowa, a także instytucji działających na rzecz 
dobra miasta. Szkoła ma wielu przyjaciół, wśród których są tak-
że prywatni mieszkańcy Puszczykowa. Korzystając z okazji, 
chciałabym z całego serca podziękować wszystkim, którzy dba-
li o rozwój szkoły, wspierali naszych uczniów, poszerzali ofertę 
edukacyjną, pomagali w realizacji projektów oraz dbali o indy-
widualne potrzeby dzieci.

Ostatni dzień roku szkolnego 2024/25 był również 
ostatnim dniem pracy Pani Ewy Budzyńskiej, dyrek-
tor Szkoły Podstawowej nr 1. O początkach jej pracy  
w zawodzie nauczyciela, największych zawodowych 
wyzwaniach rozmawiał Bogdan Lewicki   

Dwa dni przed końcem roku szkolnego w Jedynce odbył się 
obchodzony, jak co roku Dzień Patrona Szkoły. W tym roku 

miał on jednak wyjątkowy charakter. Na początku klasy szóste 
przypomniały nam biografię poety, a po chwili wieszcz we wła-
snej osobie pojawił się na scenie i dalej już nic nie było tak jak 
zazwyczaj, bowiem tego dnia, żegnaliśmy się z panią Ewą Bu-
dzyńską, naszą kochaną Panią Dyrektor, która po 30 latach kie-
rowania SP nr 1 w Puszczykowie przechodzi na zasłużoną eme-
ryturę. Na uroczystość przybyli również zaproszeni goście  
i przyjaciele, którzy składali wyrazy podziękowania za 30 lat 
wspaniałego panowania i rządów w puszczykowskiej Jedynce. 
Nie zabrakło artysty, grającego na ulubionym przez królową 
saksofonie oraz występów artystycznych przygotowanych 
przez uczniów klas trzecich wraz z wychowawczyniami panią 
Katarzyną Świniarską oraz panią Mileną Taratajcio. Po arty-
stycznej części apelu dzieci dokonały wzruszającej koronacji 
Królowej Naszych Serc. Na takie właśnie miano zasługuje pani 
Ewa Budzyńska, która przez tak wiele lat pełniła bardzo wyma-
gającą rolę w naszej społeczności, zawsze szukając konsensusu 
i niezmiennie okazując szacunek, cierpliwość i zrozumienie każ-
demu kto stawał w drzwiach jej gabinetu: uczniowi, rodzicowi 
czy nauczycielowi. Jak podkreślał w mowie laudacyjnej pan 
wicedyrektor Tomasz Żak, do Pani Dyrektor zawsze można 
było przyjść z każdym problem napotykanym w szkole i z każ-
dym pomysłem wspierającym jej rozwój. 

Nie jesteśmy w stanie w pełni wyrazić wdzięczności za spę-
dzone wspólnie lata i okazywanego nam na co dzień dobra, 
które miało na nas realny wpływ i które pozostaje w murach 
naszej szkoły, kształtowanych ciężką pracą i serdeczną obecno-
ścią pani Ewy Budzyńskiej.

Dziękujemy za te wspaniałe lata i włożone serce dla nas 
wszystkich. Życzymy zdrowia, zasłużonego odpoczynku, reali-
zacji pasji i spełnienia marzeń!
Z najlepszymi życzeniami na nowy rozdział w życiu 
Pracownicy SP nr 1 w Puszczykowie

W czerwcu uczniowie klas drugich i trzecich SP nr 1 wzięli 
udział w konkursie ortograficznym zorganizowanym 

przez panie Agatę Akuszewską i Ewę Szykulską. Dzieci uzupeł-
niały teksty z trudnościami ortograficznymi, rozwiązywały krzy-
żówki i rebusy.
Wśród drugoklasistów najlepiej z potyczkami ortograficznymi 
poradzili sobie:

I miejsce – Kajetan Madajczyk (2a)
II miejsce – Borys Szumiło (2b)
III miejsce – Kamil Okulicki (2a)

Wyróżnienia: Ewa Konieczna, Letycja Sokół (2b), Amelia Przy-
noga (2a)
W klasach trzecich na podium znaleźli się: 

I miejsce – Marcelina Rogozińska (3b)
II miejsce – Nikodem Salewicz-Halec (3b)
III miejsce – Magda Linkowska i Natasza Dymek (3b)

Wyróżnienia: Gabriela Tekieli, Wojciech Pacan (3a)
Serdecznie gratulujemy zwycięzcom i życzymy dalszych 

sukcesów! 
Agnieszka Sibilak
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nocka w szkole

TRENING Z AKADEMIĄ REISSA

WARSZTATY ZDROWEGO ŻYWIENIA

TANECZNE ZAGADKI GRAJĄCEJ SZAFY

Zajęcia z PIERWSZEJ POMOCY na AGROTURYSTYCZNYM szlaku

Pod koniec roku szkolnego dzieci z klas pierwszych, drugich 
i trzecich SP nr 1 wzięły udział w zajęciach z pierwszej pomo-
cy, zorganizowanych przez wychowawczynie. Celem zajęć 
było wyposażenie uczniów w umiejętność reagowania  
w sytuacjach zagrożenia zdrowia i życia.

Dzieci poznały podstawowe zasady udzielania pierwszej 
pomocy oraz sposoby wzywania służb ratowniczych. Na fan-
tomach otrzymanych przez szkołę w ramach Puszczykow-
skiego Budżetu Obywatelskiego każde dziecko uczyło się, 
jak prawidłowo wykonać resuscytację krążeniowo-oddecho-
wą osoby dorosłej oraz dziecka. Uczniowie wykazali się du-
żym zaangażowaniem podczas ćwiczeń. Dzięki temu, po 
przejściu szkolenia, będą potrafili udzielić pomocy w sytu-
acjach zagrożenia życia. czniowie Jedynki!   

                                                               Agnieszka Sibilak

9 czerwca uczniowie klas 2a i 2b odwiedzili gospodarstwo 
agroturystyczne w Niechłodzie. Dzieci mogły z bliska zoba-
czyć, dotknąć i pogłaskać mieszkające tam zwierzęta – kuce, 
cielaczki, owieczki, kózki i króliczki. Trzymały kurki na rękach 
i szukały jajek w kurniku.

Nie zabrakło zabawy – huśtania się na linach, skakania na 
sianie w stodole i szaleństw na dużym placu zabaw. Dzieci 
zjadły pyszne, domowe ciasto czekoladowe, napiły się kom-
potu, a na koniec – z apetytem schrupały kiełbaskę z ogni-
ska. Wycieczka dostarczyła mnóstwo radości i z pewnością 
pozostanie na długo w pamięci!            Agnieszka Sibilak

Uczniowie klasy 2b SP nr 1 już po raz drugi spędzili noc  
w swojej szkole. Spotkanie rozpoczęło się o godzinie 18:00. 
Po pożegnaniu z rodzicami dzieci wzięły udział w treningu 
sportowym: grze w „Dwa ognie” i biegach na bieżni.

Po powrocie do szkoły czekała na nich pyszna pizza,  
a następnie seans filmowy z popcornem – dzieci obejrzały 
film „Minionki”. Zmęczone, ale szczęśliwe, zasnęły w śpiwo-
rach. Rano, po pożywnym śniadaniu, zostały odebrane przez 
rodziców. Nocowanie w szkole było doskonałą okazją do 
integracji oraz nauki współpracy w grupie.

                                                                Agnieszka Sibilak

Dzieci z klas 1–3 SP nr 1 uczestniczyły w profesjonalnym tre-
ningu piłkarskim zorganizowanym przez Akademię Reissa. 
Trener przygotował dla każdej klasy ciekawe i dynamiczne 
ćwiczenia: prowadzenie piłki, mijanie przeciwników, podrzu-
ty i strzały do bramki. Trening dostarczył dzieciom wiele 
radości i – kto wie – może rozbudził w nich pasję do piłki 
nożnej. Do boju, dziewczyny i chłopaki! Gola!!!

                                                             Agnieszka Sibilak

Uczniowie klas 1–4 SP nr 1 wzięli udział w warsztatach zdro-
wego żywienia, których celem było promowanie zdrowego 
stylu życia. Dzieci poznały drogę „od ziarenka do bochenka” 
oraz – układając historyjkę obrazkową – dowiedziały się, jak 
z mleka powstają jogurty, sery i masło.

W części praktycznej uczniowie samodzielnie przygoto-
wali koktajle owocowo-warzywne z jabłek, gruszek, bana-
nów i selera naciowego. Było pysznie i zdrowo!

                                                             Agnieszka Sibilak

Podczas ostatniego w tym roku spotkania z Klubem Małego 
Muzyka uczniowie bawili się przy dźwiękach największych 
przebojów. Po wrzuceniu magicznego grosika do szafy gra-
jącej, rozbrzmiewały różnorodne melodie – od disco po Bol-
lywood. Na zakończenie nie mogło zabraknąć ulubionej 
przez dzieci piosenki „Bella Ciao”, którą artyści pożegnali się 
z publicznością.

Dziękujemy za wspaniałe występy i do zobaczenia w no-
wym roku szkolnym!

                                                                Agnieszka Sibilak

ZIELONA SZKOŁA KLAS TRZECICH sp nr 1

Naszą toruńską przygodę rozpoczęliśmy od zwiedzania For-
tu IV – poznaliśmy koszary, zeszliśmy z pochodniami do pod-
ziemi i udało nam się obrócić 200-kilogramową kopułę – 
sukces! Na Rynku Staromiejskim głaskaliśmy żaby przy po-
mniku flisaka i pieska św. Katarzyny (na szczęście!), spacero-
waliśmy nad Wisłą, przy najstarszych murach obronnych  
w Polsce oraz robiliśmy zdjęcia przy Krzywej Wieży i pomni-
ku Mikołaja Kopernika.

Odwiedziliśmy też Muzeum Żywego Piernika, Muzeum 
Żołnierzyków, Planetarium i Młyn Wiedzy – było kolorowo, 
naukowo i bardzo inspirująco. Wieczory upływały na poga-
duszkach, mini-dyskotece, grze w karty i zabawie w „salon 
piękności”. Nie zabrakło też czytania przed snem i – odrobi-
ny – snu. Na zakończenie odwiedziliśmy zamek w Golubiu-
-Dobrzyniu – dawną siedzibę Krzyżaków i Anny Wazówny. 
Wracaliśmy zmęczeni, ale szczęśliwi – to były piękne dni!

Milena Taratajcio

W maju miesiącu SP nr 1 gościła grupę francuską z Bretanii, 
która w ramach programu Erasmus + prowadziła w naszej 

szkole obserwację oraz różnorodne zajęcia dla klas 0-3. Klasy  
7 i 8 wzięły udział w spotkaniu w języku angielskim na temat 
charakterystyki kraju, regionu oraz szkoły naszych gości - Lycée 
Jeanne d'Arc w Rennes. Pani Laurence Cavarée, nauczycielka 
liceum pełniąca funkcję koordynatora grupy i uczennice: Aly-
ssa, Lily, Louna i Naomie spędziły na praktykach w Puszczyko-
wie blisko dwa tygodnie. W tym czasie prowadziły gry w języku 
angielskim dla dzieci oraz uczyły ich podstawowego słownic-
twa i wiedzy o Francji. Były pod dużym wrażeniem  entuzjazmu, 
kultury osobistej i samodzielności naszych Uczniów oraz bar-
dzo dobrej atmosfery tworzonej na zajęciach przez nauczycie-
li. W czasie wolnym zwiedzali Poznań i Wrocław, wzięli też 

Międzynarodowe praktyki w Sp nr 1 

udział w pikniku konnym na terenie stajni pani Beaty Markow-
skiej. Bardzo podobała im się zorganizowana przez panią Dy-
rektor Ewę Budzyńską wycieczka do Rogalina oraz Kórnika,  
w czasie której mogli podziwiać wspaniałe pałacowe zbiory  
i przestrzenie. Miłą niespodzianką były też prezenty od Pana 
Burmistrza Andrzeja Balcerka. Dla nas wszystkich wizyta prze-
sympatycznych Bretonek okazała się bardzo wartościowym 
doświadczeniem edukacyjnym i kulturowym, rozwijającym ję-
zykowe kompetencje Dzieci oraz Nauczycieli. Naszym dalszym 
działaniom na rzecz rozwoju międzynarodowej współpracy 
między szkołami będą towarzyszyć niezapomniane wspomnie-
nia z pierwszego tego typu projektu realizowanego w SP nr 1.

Martyna Borowicz
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Deutsch ist klasse! Deutsch ist toll!

Z życia zerówki w SP nr 2

Pożegnanie klasy 3b z SP nr 2 Angielski jest Fun-tastyczny!

W roku szkolnym 2024/25 uczennice klasy III A Maria i Julia 
Przygodzka SP nr 2 uczestniczyły w zajęciach koła języka 
niemieckiego: „Deutschfreund", w ramach którego prowa-
dzona była innowacja: Deutsch ist klasse! Deutsch ist toll! - 
czyli dlaczego warto uczyć się drugiego języka obcego.

Uczennice przez cały rok szkolny rozwijały swoje kompe-
tencje językowe: tworzyły własne komiksy, przepisy kulinar-
ne, stworzyły portret wychowawczyni, przeprowadziły lek-
cję dla uczniów ze swojej klasy, jak również dla nauczyciela 
języka niemieckiego, opisały oraz zaprezentowały swoje 
ulubione książki, tworzyły słowniki obrazkowe.

Efektem ich całorocznej ciężkiej pracy są książki, które 
uczennice samodzielnie złożyły i zaprojektowały.

Ogromne brawa dla Marii i Julii za ich kreatywność, za-
angażowanie i wysiłek włożony w każdą pracę.

A. Sosnowska/nauczycielka j. niemieckiego

Ostatni miesiąc w klasie 0b obfitował w przygody i inspi-
rujące spotkania. Naszych najmłodszych odwiedziła mama 
Adasia, pani Anna, która poprowadziła warsztaty "Kolorowy 
świat kamieni naturalnych". Dzieci miały okazję poznać ta-
jemnice minerałów i stworzyć własne, kolorowe bransoletki.

Z okazji Dnia Dziecka uczniowie uczestniczyli w warszta-
tach poświęconych zdrowemu stylowi życia. 

Nie zabrakło również literackich przygód. Podczas wizy-
ty w Miejskiej Bibliotece Publicznej dzieci wzięły udział  
w warsztatach czytelniczych, poznając różne formy literatu-
ry i odkrywając, że w świecie książek mieszkają także nie-
zwykłe kapibary – te literackie, oczywiście.

Dziękujemy wszystkim, którzy pomagają tworzyć tak 
wyjątkowe chwile pełne radości, nauki i wspólnych odkryć. 
We wrześniu dzieci z klasy 0b rozpoczną nową przygodę – 
już jako pierwszoklasiści.             Kamila Prałat

Czerwiec to czas podsumowań i pożegnań – szczególny mo-
ment w życiu uczniów klasy 3b, którzy zakończyli pierwszy 
etap swojej szkolnej przygody. Uroczyste pożegnanie klasy 
trzeciej było pełne emocji, wzruszeń i radości. Występ był 
pięknym podsumowaniem wspólnie spędzonych lat. Dzieci 
zaprezentowały wiersze, piosenki oraz układ taneczny. Nie 
zabrakło także podziękowań dla rodziców – za codzienne 
wsparcie, pomoc, motywację i wiarę w swoje dzieci. Pod-
czas uroczystości zabrzmiały wyjątkowe piosenki, które od-
dały emocje tego dnia: „Jestem z siebie bardzo dumny”, 
„Nie bój się chcieć” i „Bratnie dusze” – każda z nich niosła 
ważne przesłanie, a ich słowa trafiły prosto do serc. 

Klasa 3b to nie tylko grupa uczniów – to fantastyczny 
zespół, zgrana ekipa, prawdziwe bratnie dusze. Przez trzy 
lata tworzyli wspólnie wyjątkową klasową wspólnotę, opar-
tą na przyjaźni, wzajemnym szacunku i wsparciu.

To był dzień pełen wspomnień, wdzięczności i nadziei na 
piękną przyszłość. Klasa 3b zostawiła po sobie nie tylko 
wspomnienia, ale i piękne emocje, które pozostaną na dłu-
go w pamięci wszystkich obecnych.

„Życzę Wam, moi Kochani, samych sukcesów i wiatru  
w żagle na kolejne lata nauki. Zawsze będę Was nosić w sercu. 
Jesteście The Best!      Wychowawczyni Izabela Szubert 

Uczniowie klasy 3a z SP nr 2 z sukcesem zakończyli udział  
w ogólnopolskim projekcie edukacyjnym „Angielski jest Fun-
-tastyczny”. Jego celem było pokazanie, że nauka języka 
angielskiego może być ciekawa, twórcza i pełna radości.

Pod opieką swojej nauczycielki języka angielskiego 
uczniowie zrealizowali sześć zadań: przygotowanie prezen-
tacji o sławnej osobie z krajów anglojęzycznych, stworzenie 
klasowego kącika książki po angielsku, przygotowanie te-
matycznych gazetek, a także wykonanie królewskich koron 
oraz mini flag. Dzieci wzięły również udział w zabawach ję-
zykowych i uczyły się piosenek po angielsku.

Uczniowie wykazali się ogromnym zaangażowaniem, 
kreatywnością i otwartością na nowe wyzwania. Wszystkie 
zadania zostały wykonane na bardzo wysokim poziomie. Za 
udział w projekcie klasa 3a oraz SP nr 2 otrzymały oficjalny 
certyfikat uczestnictwa.

Projekt „Angielski jest Fun-tastyczny” nie tylko wzboga-
cił uczniów o nowe słownictwo i umiejętności językowe, ale 
również pokazał, że nauka może być świetną zabawą. To 
doświadczenie z pewnością na długo pozostanie w pamięci 
uczestników – jako inspirująca i radosna przygoda z języ-
kiem angielskim.                                          Paulina  Michalak

Z nieukrywaną przyjemnością powitaliśmy po raz kolejny 
mieszkańców Puszczykowa na płycie boiska SP nr 2 na let-

nim koncercie szkolnego zespołu „Puszcza Band”! Nasz koncert 
to jak zawsze obietnica doskonałej zabawy, która jest jedno-
cześnie zapowiedzią cudownych wakacji i tym razem również 
tak było. Szczególnie, że goście mogli zakupić pyszne ciasta  
i lemoniadę na stoisku przygotowanym przez Radę Rodziców 
naszej szkoły. 

Tegoroczny koncert rozpoczęliśmy od utworów bajkowych, 
które były nawiązaniem do ubiegłorocznego koncertu, ale ak-
tualny repertuar pan Krzysztof Grzegorzyca wzbogacił również 
o wiele nowości. Zaprosiliśmy więc widownię w cudowną mu-
zyczną podróż do „Zwierzogrodu”, następnie na grzbiecie mu-
stanga przemierzyliśmy dziką doliny, aż dotarliśmy na afrykań-
ską sawannę. Razem z dzielną i waleczną Mulan odwiedziliśmy 
też starożytne Chiny i wylądowaliśmy w „Magicznym Elcanto”, 
w którym - o dziwo - był sam Ambroży Kleks! 

I w taki fantastyczny sposób znaleźliśmy się w całkiem no-
wej bajce, bo szef zespołu tak podzielił repertuar dzisiejszego 
koncertu, by na początku głos zabrali Ci mniejsi goście na na-
szej widowi, ale następnie chcieliśmy sprawdzić jak ze szlagie-
rami radzą sobie odrobinę starsi goście.

Zaczęliśmy od utworu, do którego słowa ponad 30 lat 
temu napisał sam mistrz słowa Wojciech Młynarski, a muzykę 
skomponował - podobno z miłości do żony Krystyny - Zbigniew 
Wodecki - „Lubię wracać tam gdzie byłem”, następnie za-
brzmiały dźwięki utworu zespołu „Dwa plus jeden” - „Więc 
chodź pomaluj mój świat”, później z Sylwią Grzeszczak mogli-
śmy się pobujać przy dźwiękach utwory, który zyskał bardzo 

szybko status platynowego singla - były to „Motyle”.
Ale żeby nie było tak prosto i łatwo, do repertuaru tego-

rocznego koncertu pan Krzysztof włączył utwór w języku fran-
cuskim - podnosimy zatem „Puszczy Band” poprzeczkę! Na-
stępnie pojawił się utwór tytułowy naszego koncertu poznań-
skiej piosenkarki Anny Jantar - „Tyle słońca w całym mieście”,  
a później z  Grubsonem weszliśmy na szczyt!

Życzmy zatem wszystkim, by każdy w czasie najbliższych 
wakacji osiągnął jakiś swój szczyt - czy to dosłowny, czy meta-
foryczny, szczyt wymarzonej góry, szczyt radości płynący ze 
spotkań z bliskimi, czy  szczyt letniego wypoczynku! Tego wła-
śnie wraz z zespołem „Puszcza Band” wszystkim życzymy!

Magdalena Łuczak-Turowska
Krzysztof Grzegorzyca

tyle słońca w NASZYM mieścieDzień Unii Europejskiej w sp nr 2 

W SP nr 2 obchodziliśmy Dzień Unii Europejskiej w wyjątko-
wy sposób. Uczniowie klas 1–3 z wielkim zaangażowaniem 
wzięli udział w apelu podsumowującym projekt edukacyjny 
poświęcony krajom wspólnoty europejskiej.
Każda klasa wylosowała jedno z państw członkowskich  
i przygotowała jego wizualną prezentację. Dzieci z dumą 
prezentowały barwy narodowe, flagi oraz charakterystycz-
ne symbole danego kraju nie zabrakło również strojów lu-
dowych. Było kolorowo, radośnie i bardzo edukacyjnie. Kul-
minacyjnym momentem uroczystości było uroczyste przej-
ście wszystkich klas przez symboliczną „Bramę Unii Europej-
skiej”. Ten gest miał szczególny wymiar – podkreślał jed-
ność ,  otwartość  i  wspólnotę wartośc i ,  które są 
fundamentem Unii Europejskiej. Na zakończenie wszyscy 
uczniowie wspólnie odśpiewali „Odę do radości” – hymn 
Unii Europejskiej. Ten wzruszający moment był pięknym 
podsumowaniem obchodów, przypominającym o idei jed-
ności w różnorodności. Dzięki zaangażowaniu uczniów  
i nauczycieli Dzień Unii Europejskiej stał się nie tylko świę-
tem wiedzy, ale również świętem wspólnego działania, ra-
dości i wzajemnego szacunku.                    Izabela Szubert 

ZAPISY

         Hip hop, mix dance, disco dance
          Nauka choreografii tanecznej

  Nauka kroków tanecznych
Fantastyczna atmosfera

16:00 - 17:00  

Willa Mimoza Puszczykowo

508 095 276 Aleksandra Jezierska

Grupa "You Can Dance" (9-13 lat)

ROZTAŃCZ
SWOJĄ ENERGIĘ!

TANECZNE WAKACJE

W każdy poniedziałek
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Piknik Polsko-Francuski, był pierwszym tak dużym wydarze-
niem publicznym, skierowanym do wszystkich mieszkańców 

Puszczykowa, realizowanym przez dwie organizacje pozarzą-
dowe Stowarzyszenie Puszczykowo-Chateaugiron i Fundację 
PARK i był okazją do przybliżenia prawie 30 letniej współpracy 
między gminami. Na przykładzie partnerstwa miast: Puszczy-
kowa i Chateaugiron  pokazaliśmy, że idea integracji europej-
skiej  może być realizowana  na poziomie lokalnym, a najważ-
niejszym elementem w przełamywaniu barier między państwa-
mi/ społecznościami może być kultura. Były koncerty: Chór 
Puszcza Band z SP nr 2, wokalistki ze szkoły „Coolturalnia” 
Marty Rzepczyńskiej oraz Orkiestry Dętej z Mosiny. Były tańce 
(polonez i tańce bretońskie), na boisku toczyła się zacięta gra  
w ulubione we Francji boule, pod drzewami dzieci wyklejały 
francuskie i polskie symbole, a w plenerze pierwszy wernisaż 
wystawy prac uczniów z puszczykowskich szkół, którzy wzięli 
udział w konkursie pt. „Polska- Francja, łączy nas Europa”. Na 
scenie odbyło się uroczyste wręczenie nagród laureatom kon-
kursu ale warto dodać, że wszyscy uczestnicy otrzymali dyplo-

my a ich prace można było dalej oglądać na wystawach w obu 
szkołach. Przez cały czas trwania koncertów  w stoisku Stowa-
rzyszenia wolontariuszki częstowały gości rogalikami jednocze-
śnie zapraszając do aktywnego członkostwa.  Dzięki wspaniałej 
pogodzie udało się przybliżyć francuską tradycję piknikowania 
na kocykach, (był nawet konkurs na najciekawszy koszyk pikni-
kowy), a wieczorem upiec kiełbaski na ognisku i potańczyć przy 
dźwiękach francuskich i polskich piosenek dobranych przez 
niezastąpionego DJ Jacka Rogalkę. W realizacji wydarzenia 
wzięło udział 16 wolontariuszy Stowarzyszenia i Fundacji, nad 
bezpieczeństwem czuwała drużyna OSP ale piknik nie miałby 
szans na bezpieczną realizację gdyby nie  pomoc finansowa 
Miasta Puszczykowa oraz rzeczowa i organizacyjna BMCAK  
i pracowników referatu Sportu UM.  Wszystkim serdecznie 
dziękujemy.  

Szeroką relacje z wydarzenia można znaleźć na profilu FB 
Stowarzyszenie Puszczykowo-Châteaugiron nowa strona i stro-
nie www.park.info.pl

Małgorzata Ornoch-Tabędzka

piknik polsko-francuskizielona szkoła klas 3b i 3c

obieżyświaty

Spotkanie z justyną bednarek

Czerwiec dla uczniów klas 3b i 3c SP nr 2 upłynął pod zna-
kiem przygody, ruchu i doskonałej zabawy. Wszystko za 
sprawą Zielonej Szkoły, która odbyła się w ośrodku sporto-
wo-rekreacyjnym w Giewartowie. Podczas wyjazdu na 
uczestników czekało mnóstwo atrakcyjnych zajęć. Dzieci 
mogły sprawdzić się w sportowych konkurencjach, ćwicząc 
współpracę i zdrową rywalizację. Dużym zainteresowaniem 
cieszyły się również zajęcia z kamuflażu i szyfrowania – mali 
uczestnicy wcielili się w rolę tropicieli i tajnych agentów, 
poznając podstawy terenowej orientacji i techniki ukrywa-
nia informacji. Nie zabrakło również zajęć praktycznych – 
dzieci uczyły się udzielania pierwszej pomocy, przypomniały 
sobie zasady bezpiecznego wypoczynku oraz brały udział  
w emocjonującej zabawie polegającej na budowaniu wieży 
z plastikowych skrzynek. Kreatywna część Zielonej Szkoły to 
z kolei malowanie koszulek – każde dziecko mogło stworzyć 
swój własny, unikalny projekt i zabrać go jako pamiątkę  
z wyjazdu.

Zielona Szkoła to nie tylko nauka i aktywność, ale też 
czas na rozrywkę i integrację. Uczniowie świetnie bawili się 
podczas szalonego piana party i pełnego energii colo disco. 
Wieczorne ognisko z grami i zabawami pozwoliło wszystkim 
jeszcze lepiej się poznać, zacieśnić klasowe więzi i wspólnie 
pożegnać dzień w wyjątkowej atmosferze. Zielona Szkoła w 
Giewartowie okazała się strzałem w dziesiątkę – dzieci wró-
ciły z niej pełne pozytywnej energii, nowych doświadczeń  
i pięknych wspomnień. To był czas, którego długo nie zapo-
mną!                                                                      Izabela Szubert 

Igor Grygołowicz-Kanarek oraz Mikołaj Miklasz - uczniowie 
SP nr 2  – zostali finalistami Międzyszkolnego Konkursu Geo-
graficznego „Obieżyświat”, organizowanego przez Wydział 
Nauk Geograficznych i Geologicznych Uniwersytetu im. Ada-
ma Mickiewicza w Poznaniu.

Chłopcy wykazali się ogromną wiedzą, pasją oraz zaan-
gażowaniem, bezbłędnie pokonując kolejne etapy konkur-
su. Serdecznie gratulujemy Igorowi i Mikołajowi oraz życzy-
my im dalszych sukcesów!                             Beata Hołderna 

W SP nr 2 odbyło się spotkanie z Justyną Bednarek – autor-
ką znanego i uwielbianego przez dzieci cyklu książek o skar-
petkach, m.in. „Niesamowite przygody dziesięciu skarpe-
tek”, która od lat rozbudza dziecięcą wyobraźnię i zachęca 
do czytania. Podczas spotkania pisarka opowiedziała 
uczniom historię powstania serii. Zdradziła, co ją zainspiro-
wało do napisania książek, jak rodzą się pomysły na przygo-
dy zagubionych skarpetek i jak wygląda proces tworzenia 
książki. 

Dzieci z ogromnym zainteresowaniem słuchały, zadawa-
ły pytania i dzieliły się swoimi pomysłami. Justyna Bednarek 
zachęcała uczniów do tworzenia własnych opowieści – po-
kazała, że nawet zwykła skarpetka może stać się bohaterem 
niesamowitej przygody.

Po części literackiej odbyły się twórcze warsztaty. Każdy 
uczestnik stworzył własną, niepowtarzalną skarpetkę – 
ozdobioną według własnego pomysłu. Kolorowe guziki, 
włóczka, oczka, wstążki i filc – wszystko poszło w ruch! Go-
towe prace dzieci zabrały do domu jako pamiątkę po spo-
tkaniu z autorką.

To było inspirujące i bardzo radosne wydarzenie, które 
na długo pozostanie w pamięci uczniów. Dzięki Justynie 
Bednarek przekonaliśmy się, że wyobraźnia nie ma granic,  
a literatura dziecięca może być początkiem niezwykłej przy-
gody.                                                                      Izabela Szubert

talenty uczniów SP nr 2

Uczniowie kółka technicznego w SP nr 2 – Andrzej Ciszek, 
Artur First, Krystian Muszyński, Maks Konieczny, Aleks Ko-
nieczny, Leon Terka i Antoni Terka postanowili w tym roku 
szkolnym zaprojektować i zbudować budę dla czworonoga.

Najpierw przygotowali projekt, a potem przystąpili do 
pracy. Wycięli deski, skręcili podstawę budy, docieplili ją 
warstwą wełny drzewnej, zbudowali dach, który pokryli 
czerwoną papą bitumiczną o wzorze karpiówki. 

Na samym końcu sprawdzili, czy buda jest stabilna, 
szczelna i gotowa na użytkowanie. Budowa budy była dla 
nich nie tylko nauką techniczną, ale także znakomitą zabawą 
podczas realizacji projektu. Nad całym procesem czuwał pan 
Paweł Szulc, wspierając uczniów pomocą i dobrymi radami. 

Krystian Muszyński
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Wspólną zabawę na terenie hali widowiskowo-sportowej 
w Puszczykowie rozpoczęliśmy w piękną czerwcową 

sobotę. Tradycyjnie Dni Puszczykowa zainaugurowaliśmy hu-
kiem armat Mosińsko-Puszczykowskiego Kurkowego Bractwa 
Strzeleckiego oraz Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Mo-
sinie. Powitali nas gospodarze Miasta i organizatorzy wyda-
rzenia. Podczas oficjalnej części święta wręczono nagrody 
dla zwycięzców turnieju zorganizowanego przez KP Las Pusz-
czykowo. Jak co roku odwiedzili nas przedstawiciele naszego 
partnerskiego miasta – Szklarskiej Poręby. Po słowach powi-
tania i uhonorowaniu sportowców zaczęły się wyczekiwane 
koncerty. Na scenie pojawili się młodzi, obiecujący artyści 
zachwycający nas energią, talentem i młodzieńczym luzem. 
Zespoły Czemoo, Bezsenni, Ratoos, CaVone, Szefi wprawiły 
nas w doskonały letni nastrój. Mamy nadzieję, że jeszcze nie 
raz ich posłuchamy, a oni będą nas zachwycać rozwojem swo-
ich muzycznych karier. Gwiazdy sobotniego wieczora to  
z pewnością ulubieńcy młodzieży i młodych gości Dni Pusz-
czykowa. O ich popularności niezbicie świadczą tłumy pod 
sceną rapujące z wykonawcami. Sarius dał pełen emocji, po-
ruszający występ, zagrał na naszych uczuciach, wzmagając  
w nas poczucie radości, jak i skłonił do refleksji opisując swo-
je życiowe rozterki i siłę płynącą z bycia ojcem. Jednak pod-
czas koncertu rapera Blachy 2115 pod sceną pojawiło się 
jeszcze więcej słuchaczy. Sądząc po ogromnej widowni wy-
stępy wschodzących artystów i wybór gwiazd sobotniego 
wieczora okazały się strzałem w dziesiątkę. Sobotnią zabawę 
zakończyliśmy dyskoteką pod gwiazdami, w rytm hitów 
ostatnich dekad. 

W niedzielę czekał nas kolejny dzień atrakcji. Rozpoczęli-
śmy się od miłego akcentu podziękowań od PZERII, obcho-
dzącego w tym roku 75-lecie, dla byłego wiceburmistrza 
Puszczykowa pana Władysława Ślisińskiego. Następnie przed 
sceną pojawiły się pierwsze występujące grupy AkroNika  
i AkroNika mini Turbo oraz taneczny duet, a wszyscy porywa-
jący swoimi epickimi występami. Emocje rosły, bo oto już za 
chwilę na scenę wkroczyły adeptki Balance Studio, by pre-
zentować ewolucje na szarfie, kole i pole dance. Niezwykły 
spektakl baletu i poezji zaprezentowały nam tancerki grupy 
baletowej pod opieką Margot Lampy-Słabosz. Po klasycznych 
figurach i krokach nadszedł czas na bardziej hip-hopowy styl 
grupy tanecznej „You Can Dance” pod opieką Aleksandry Je-
zierskiej (jeśli chcesz dołączyć to na zajęcia w Willi Mimoza to 
okazje będzie już w lipcu!). Taniec, ruch to żywioł drzemiący 
w każdym z nas! Dorośli czasem o tym zapominają, na szczę-
ście jest grupa taneczna pod opieką Eweliny Adamczyk, jej 

Dni Puszczykowa 2025 – zabawa dla każdego
tancerze i tancerki zaprezentowali niezwykle energetyczny 
pokaz. Mamy nadzieję, ze to wszystkim nam przypomni jak 
wiele radości daje taka ekspresja. Wszystkie występy były 
poruszające, dopracowane, przygotowane z wielkim profe-
sjonalizmem i do tego w baaardzo gorącej aurze. Po wystę-
pach przyszedł czas na zabawę z niespodzianką. Od godziny 
14.00 można było losować u wolontariuszki biblioteki tajem-
niczą kopertę, jeśli był w niej numer – oznaczał, że czeka na 
Ciebie nagroda. A o godzinie 17.00 na scenie odbyło się lo-
sowanie i wręczenie niespodzianek ufundowanych przez 
sponsorów – były to vouchery od PSB Mrówka Krosno oraz 
BCM Novatex Puszczykowo. Uczestnicy zabawy, do których 
trafił numerek uśmiechali się szeroko na widok zdobytej nie-
spodzianki! Wreszcie nadszedł czas na klasyczne rockowe 
brzemienia zespołu Bilokacja. Wysłuchaliśmy znanych utwo-
rów, jak i tych z najświeższej płyty „Zawsze warto”.  Zespół 
wystąpił w składzie Renata Stachowiak - wokal, Dariusz Grze-
gorski – gitara rytmiczna, teksty, Radek Rusek – gitara solo-
wa, Daniel Piasecki – gitara solowa, Grzegorz Szypura – gita-
ra basowa, Jurek Wisniewski – perkusja. Rozbujani fanta-
styczną dawką muzycznej energii bawiliśmy się znakomicie. 
Dni Puszczykowa 2025 zakończyliśmy koncertem De Mono. 
Znana i lubiana w całej Polsce grupa poprockowa bawiła nas 
swoim topowymi hitami, jak i zaskakiwała muzycznymi nie-
spodziankami. Wystąpili przed nami: Andrzej Krzywy – wokal, 
Piotr Kubiaczyk – gitara basowa, Paweł Pełczyński – sakso-
fon, Paweł Dampc – instrumenty klawiszowe, Tomasz Banaś 
– gitary, Zdzisław Zioło – gitary, Marcin Korbacz – perkusja. 
W sobotę i w niedzielę na uczestników Dni Puszczykowa cze-
kała karuzela, a w niedzielę najmłodsi mogli poskakać na 
dmuchańcach. Przez całe dwa dni koncerty i występy niestru-
dzenie zapowiadał dla nas niezrównany konferansjer Oskar 
Lepczyński. Za niesamowite zdjęcia dziękujemy Ali Brączkow-
skiej, a za ujęcia z drona Mironowi Skołudzie, każde ujęcie 
zostanie z nami na długo, przypominając jak świetnie się ba-
wiliśmy i pozwalając dostrzec szczegóły występów, które 
często nam umykają. Serdecznie dziękujemy druhom i druh-
nom OSP Puszczykowo, policjantom z Komisariatu Puszczy-
kowo, strażnikom Staży Miejskiej w Puszczykowie za dbanie 
o nasze bezpieczeństwo podczas obchodów Dni Puszczyko-
wa. Serdecznie dziękujemy wszystkim sponsorom za nie-
zrównane wsparcie w przygotowanie wspaniałych wydarzeń, 
atrakcji i koncertów. Dziękujemy każdej osobie zaangażowa-
nej w przygotowanie święta naszego miasta. Mamy nadzieję, 
że każdy kto odwiedził Dni Puszczykowa znalazł coś dla sie-
bie i doskonale się bawił. Do zobaczenia za rok! BM CAK
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To był Dzień Dziecka, który na długo zapadnie w pamięć 
mieszkańcom Puszczykowa! W niedzielę, 1 czerwca 2025 r., 

odbyła się już czwarta edycja Runmageddon Kids Puszczykowo, 
która przyciągnęła rekordową liczbę aż 250 dzieci chętnych do 
sportowej zabawy i zmierzenia się z wyzwaniami na specjalnie 
przygotowanym torze przeszkód.

Pogoda dopisała – słońce, lekki wiatr i radosna atmosfera 
towarzyszyły uczestnikom od pierwszego startu do ostatniego 
finiszu. Dzieci w wieku od 4 do 12 lat mogły sprawdzić swoją 
zwinność, odwagę i ducha rywalizacji, a przede wszystkim – 
świetnie się bawić!

Zanim jednak mali zawodnicy ruszyli na trasę, czekała ich 
energetyczna rozgrzewka, którą tradycyjnie już poprowadziła 
z pasją i uśmiechem Karolina Rembarz wraz z synem Szymo-
nem. Ten rodzinny duet skutecznie rozruszał wszystkich 
uczestników, wprowadzając ich w klimat dobrej zabawy i spor-
towej rywalizacji.

Runmageddon Kids 2025 pełen emocji i uśmiechów
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Anonimów nie publikujemy. Autor tekstu ma prawo zastrzec swoje dane do wiadomości redakcji.

Pierwsze starty otworzyli Burmistrz Puszczykowa, Andrzej 
Balcerek oraz Przewodniczący Rady miasta, Tomasz Potocki 
dając sygnał do rozpoczęcia emocjonującej zabawy.

Ogromne podziękowania należą się Puszczykowskiej 
Ochotniczej Straży Pożarnej, której wsparcie – jak zawsze – 
okazało się nieocenione. Strażacy czuwali nad bezpieczeń-
stwem uczestników i aktywnie pomagali przy jednej z najwięk-
szych atrakcji biegu: wodnej przeszkodzie – ślizgawce, która  
w upalny dzień przyniosła dzieciom mnóstwo radości i ochłody.

Szczególne podziękowania kierujemy do wszystkich, którzy 
przyczynili się do sukcesu imprezy – organizatorów, wolonta-
riuszy, rodziców oraz radnej Ali Brączkowskiej, która z apara-
tem w dłoni uchwyciła najpiękniejsze momenty tego wyjątko-
wego dnia.

Czwarta edycja Runmageddon Kids Puszczykowa pokazała, 
że ta inicjatywa na stałe wpisała się w kalendarz miejskich wy-
darzeń. Rośnie nie tylko liczba uczestników, ale i zaangażowa-
nie społeczności – wspólnie tworzymy wydarzenie, które daje 
najmłodszym radość, pozytywną energię i mnóstwo pięknych 
wspomnień.

Agnieszka Zielińska-Adamiak     
Referat Promocji, Kultury i Turystyki
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Fotorelacja: Ala Brączkowska Fotorelacja: Ala Brączkowska 

Więcej zdjęć na stronie FB Fotografia Ala 
Brączkowska oraz Biblioteka Miejska 
Centrum Animacji Kultury w Puszczykowie
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Od dwóch lat w Puszczykowie działa Rodzinne Pogotowie 
Opiekuńcze dla Powiatu Poznańskiego. Państwo Arleta  

i Krzysztof Matusiakowie prowadzą je jednak już znacznie dłu-
żej. Wcześniej, przez 18 lat, mieszkali bowiem w Mosinie.  
W tym czasie mieszkało u nich już ponad osiemdziesięcioro 
dzieci, dla których byli bezpiecznym schronieniem po najczę-
ściej traumatycznych przeżyciach, jakich doznały w swoich ro-
dzinnych domach.

Ich działania zostały docenione nagrodą starosty poznań-
skiego w kategorii Inicjatywy Obywatelskie 2024 roku.

Początki tworzenia pierwszego w powiecie poznańskim 
pogotowia sięgają lat 2000. Jak wspominają państwo Matusia-
kowie, od bardzo dawna nosili się z zamiarem stworzenia ro-
dzinnego domu dziecka lub rodziny zastępczej.

- Wcześniej zetknęliśmy się z poznańską „Barką”. Wtedy 
zrodził się pomysł pomagania dzieciom. Zawsze chcieliśmy 
mieć dużą rodzinę, myśleliśmy o otwarciu domu dziecka. Po-
wiedzieliśmy o tym synom, zareagowali niespodziewanie do-
brze – bardzo chcieli mieć siostrę, każdy swoją. Niestety  
w ówczesnych czasach w Polsce młodzi ludzie, w naszym przy-
padku z dwójką własnych dzieci, byli skazani w tych kwestiach 
na klęskę. Nie było poparcia dla otwierania nowych domów 
dziecka. Jedyną drogą, którą mogliśmy się rozwijać, była wła-
śnie rodzina zastępcza. Dlatego 20 lat temu ukończyliśmy kurs 
dla rodzin zastępczych i tak to wszystko się zaczęło. Niedługo 
potem, przy współpracy pani Elżbiety Bijaczewskiej, która była 
wówczas Dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzi-
nie, otworzyliśmy pierwsze w powiecie Pogotowie Rodzinne 
dla Powiatu Poznańskiego. Przez kolejne 6 lat byliśmy jedyni  
w powiecie – mówią państwo Matusiakowie. 

Pogotowie Rodzinne to taka interwencyjna i najbardziej 
rotacyjna forma pieczy zastępczej. Trafiają tu dzieci w wyniku 
interwencji policji, kuratora lub na podstawie postanowień wy-
danych przez sąd o odebraniu dzieci rodzicom na czas trwania 
postępowania. Mogą więc zjawić się każdego dnia, o każdej 
porze. Rodziny sprawujące pieczę zastępczą muszą być na to 
gotowe przez 24 godziny na dobę – oczywiście w miarę posia-
danych warunków lokalowych. 

– Przez pierwsze 15 lat przebywało z nami przeciętnie 6–7 
dzieci. W ostatnich latach liczba dzieci kwalifikujących się do 
umieszczenia w pogotowiu radykalnie wzrosła. A po ataku Ro-
sji na Ukrainę, kiedy do Polski przybyły setki tysięcy uchodźców, 
zaczęły trafiać do nas także dzieci ukraińskie. Przyczyn umiesz-
czeń jest wiele, ale najczęściej jest to alkohol i różne formy 
przemocy wobec dzieci. Często trafiają też do nas rodzeństwa, 
a tych nie powinno się rozdzielać. Dlatego przed czterema laty 
rozpoczęliśmy intensywne poszukiwania większego domu. 
Trwały dosyć długo, bo dopiero po 2 latach udało się nam zna-
leźć ten w Puszczykowie, który był na tyle duży, aby pomieścić 
całą naszą gromadę – wyjaśnia A. Matusiak.

W tej chwili pod opieką państwa Matusiaków jest, jak mó–

wią, „szczęśliwa trzynastka”. Około połowa to dzieci w wieku 
szkolnym i przedszkolnym, a pozostałe – młodsze. Wiele z nich 
ma problemy zdrowotne. Trzeba je więc zawieźć na konsulta-
cje medyczne, rehabilitacje, nie mówiąc o tak „prozaicznych” 
kwestiach jak codzienne poranne i popołudniowe wyjazdy do 
szkół czy przedszkoli, zajęcia i terapie.

Zbieramy na Dzieciobus
I tu pojawia się problem, którego państwo Matusiakowie 

nie są w stanie pokonać w pojedynkę.
– Przy trzynastce dzieci problemem logistycznym jest cho-

ciażby rozwiezienie ich do szkół, do przedszkoli. Przy jednym 
7-osobowym pojeździe, który posiadamy, jest to duże wyzwa-
nie. Wyjeżdżamy też na weekendy na naszą działkę nad jezio-
rem, nad morze na wakacje. Musimy wtedy pożyczać auto – 
inaczej się nie da. Dlatego uruchomiliśmy niedawno zbiórkę 
środków finansowych na zakup samochodu typu bus, nazwa-
nego przez nas Dzieciobusem. Zbiórkę bardzo łatwo znaleźć  
w Internecie – wystarczy wpisać hasło „Dzieciobus dla Pogoto-
wia”, wpisać adres z infografiki zamieszczonej w tym artykule 
lub zeskanować kod QR. Jeżeli chcecie Państwo przyczynić się 
do zakupu tego pojazdu i zobaczyć go kiedyś na ulicach z na-
malowanymi buźkami, i pomyśleć: „O, mam swój mały wkład  
w tym autku”, to bardzo będziemy wdzięczni – mówią państwo 
Matusiakowie.

Kryzys pieczy zastępczej
Aktualnie w powiecie poznańskim działają  tylko trzy pogo-

towia rodzinne, w Poznaniu jest ich więcej. Jednak potrzeby są 
znacznie większe, a lista postanowień sądowych nakazujących 
umieszczenie dziecka w pogotowiu opiekuńczym stale rośnie. 
Radykalnie wydłużył się także czas potrzebny na zakończenie 
postępowania sądowego, po którym dzieci mogą trafiać już do 
rodzin zastępczych lub wrócić do biologicznego rodzica.

– Myślę, że są tutaj trzy istotne czynniki: społeczne, ekono-
miczne i organizacyjne. Jeżeli chodzi o społeczny, to dzisiejsze 
społeczeństwo – w szczególności młode kobiety, młode mał-
żeństwa – przesuwają wiek posiadania własnych dzieci na po 
trzydziestce. I nie są to potencjalni nasi nowi kandydaci na  ro-
dziny zastępcze. Dziś najbardziej  brakuje nowych rodzin za-
stępczych. Wynagrodzenie, które ustawa przewiduje dla tej 
formy pracy dwudziestoczterogodzinnej, też nie jest motywu-
jące, bo wynosi ono od 4 do 5 tys. zł brutto. Światełkiem  
w tunelu są działania niektórych powiatów podnoszących 
stawki oraz oferujących lokale, które mają w swoich zasobach, 
na prowadzenie rodzinnych domów dziecka czy pogotowi ro-
dzinnych. W tej chwili w Ministerstwie Rodziny, Pracy i Polityki 
Społecznej trwają także intensywne prace nad aktualizacją 
ustawy, mające na celu poprawę tego stanu,  więc myślę, że  
w najbliższym czasie pojawią się długo oczekiwane zmiany – 
mówi K. Matusiak.

Zbieramy na dzieciobus olimpiada przedszkolaka 

red

31 maja br. w ramach obchodów Dnia Dziecka odbyła się 6. 
Olimpiada Przedszkolaka. Na terenie kompleksu Orlik 

przy ul. Nowe Osiedle na najmłodszych czekały konkurencje 
sportowe, a także zdrowe jabłka i małe słodkie przekąski. Dzie-
ciom i ich rodzicom dziękujemy za udział, gratulujemy wytrwa-
łości i chęci pokonywania przeszkód.  Dziękujemy wszystkim, 
dzięki którym "Olimpiada Przedszkolaka" mogła stać się fak-
tem. Za wsparcie, pomoc przy organizacji, otwartość i uśmiech. 
Dla każdej małej radości z medalu, każdego uśmiechu dziecka, 
każdego pokonywania samego siebie – było warto. 

 Joanna Hejnowicz / kierownik Referatu Sportu
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www.zrzutka.pl/6y5hkh
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Inaugurację obchodów 75-lecia istnienia Oddziału Rejonowe-
go PZERiI w Puszczykowie rozpoczęto na początku maja 2025 

r. wystawą, która znajdowała się na płycie Rynku. W całości 
była poświęcona historii działalności Związku i oparta na ory-
ginalnych faktach zapisanych w kronikach. Druga wystawa to 
zbiór kronik, albumów, dyplomów, pucharów i osiągnięć – każ-
de wydarzenie z aktywności seniorów skrupulatnie zapisane  
i uwiecznione. Zbiory te zostały wystawione w Willi Mimoza  
w Puszczykowie.

Główne obchody jubileuszu 75-lecia istnienia Oddziału Re-
jonowego PZERiI odbyły się 24 maja w Leśnym Ośrodku Szko-
leniowym w Puszczykowie. Wśród zaproszonych gości byli: 
burmistrz Andrzej Balcerek, Jagoda Andrzejewska – wicebur-
mistrz Miasta Puszczykowa, Tomasz Potocki – przewodniczący 
Rady Miasta, Danuta Mankiewicz – dyrektor Biblioteki Miej-
skiej CAK, Beata Witczak – wicedyrektor BM CAK, Katarzyna 
Nowak-Śronek z Referatu Promocji, Kultury i Turystyki, pełno-
mocnik ds. organizacji pozarządowych, Zbigniew Jenek – prze-
wodniczący Oddziału Okręgowego PZERiI w Poznaniu, radni: 
Alfreda Brączkowska, Mariusz Frąckowiak, Maria Michałowska, 
Filip Ryglewicz, Ryszard Teuschner, Marzena Fiedler – radna 
Powiatu Poznańskiego, pani Irena Skrzypczak – wieloletnia 
była radna Powiatu Poznańskiego oraz przedstawicielka grupy 
senioralnej Luboń, Jerzy Pelowski – kierownik Domu Pomocy 
Maltańskiej, Jolanta Szymczak – radna Mosiny i członek zarzą-
du Grupy Senioralnej Powiatu Poznańskiego.

Uroczystość otworzyła przewodnicząca Róża Grześkowiak, 
witając gości i seniorów oraz przedstawiając historię organiza-
cji. Wydarzenie uświetnił występ puszczykowskiego chóru pod 
dyrekcją Ewy Sykulskiej oraz koncert solowy Martyny Sykul-
skiej. W uroczystości uczestniczył także poczet sztandarowy, 
który jest symbolem Związku podczas ważnych wydarzeń.

Podczas obchodów wyróżniono i podziękowano osobom 
wspierającym oraz aktywnym członkom Związku. Szczególne 
podziękowania i statuetkę z dyplomem otrzymał burmistrz 
Andrzej Balcerek, a dyplomy i podziękowania: Rada Miasta, 
Piekarnia-Cukiernia Jacek Błaszkowiak, Biblioteka Miejska CAK, 

Jubileusz 75-lecia OR PZERiI w Puszczykowie

seniorzy na pikniku przyrodniczym 

PSS Społem Puszczykowo, Marek Klaiber – Sprzedaż Artykułów 
Metalowych oraz Wojciech Bobrowski, właściciel firmy Trans, 
której autobus zapewnił transport seniorów na i z uroczystości. 
Uhonorowano również seniorów świętujących w jubileuszo-
wym roku 75. urodziny.

Po oficjalnej części był czas na biesiadę, tort, pokaz rac, 
śpiewy i tańce przy muzyce Jacka Rogalki i chóru puszczykow-
skiego. Seniorzy integrowali się, rozmawiali i bawili wspólnie.

W imieniu Zarządu Oddziału Rejonowego PZERiI w Pusz-
czykowie dziękuję wszystkim, którzy wnieśli wkład w organiza-
cję 75-lecia istnienia Związku: Burmistrzowi Miasta, Radzie 
Miasta, Bibliotece Miejskiej CAK, Jackowi Błaszkowiakowi, PSS 
Społem Puszczykowo, Markowi Klaibrowi, Wojciechowi 
Bobrowskiemu, chórowi puszczykowskiemu, pani Ewie Sykul-
skiej oraz Martynie Sykulskiej.

Róża Grześkowiak/Przewodnicząca O/R PZERiI

15 czerwca br. puszczykowscy seniorzy uczestniczyli w Mię-
dzypokoleniowym Pikniku Przyrodniczym w Muzeum  

w Uzarzewie. Jak co roku była to wyjątkowa okazja do integra-
cji międzypokoleniowej, wymiany doświadczeń i aktywnego 
spędzenia czasu w otoczeniu przyrody. W tym roku także przy-
gotowaliśmy warsztaty plastyczne dla dzieci. Dużym zaintere-
sowaniem cieszyło się malowanie farbami, a zarazem balonem. 
Wszyscy najmłodsi uczestnicy warsztatów otrzymali małą nie-
spodziankę. Nasze stoisko przystrojone zostało obrazami Pani 
Barbary Zaporowskiej oraz akwarelami i gobelinami Pani Marii 
Gostylli-Pachuckiej. Na pikniku prezentowały się Grupy senio-
ralne z powiatu poznańskiego przedstawiające warsztaty ręko-
dzielnicze. Piknik był świetną okazją, aby poznać środowiska,  
w którym działają seniorzy, nawiązać współpracę pomiędzy 

klubami działającymi w powiecie oraz zintegrować się z senio-
rami. Przy słonecznej pogodzie i dźwiękach muzyki mile spędzi-
liśmy dzień.  

Róża Grześkowiak
przewodnicząca O/R PZERiI w Puszczykowie
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Do 15 sierpnia br. na płycie Rynku można obejrzeć wy-
stawę „75 lat minęło - migawki z historii”. Wystawa jest 
poświęcona historii Oddziału Rejonowego PZERiI  
w Puszczykowie i powstała na podstawie oryginalnych 
kronik. 
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strongmani w puszczykowie 

Furia Rybaka, Spacer Ogrodnika, Kulonosze czy Mega Drwal 
– te nietuzinkowe konkurencje sprawiły, że plac przy 

kościele św. Józefa w Puszczykowie zamienił się na jeden dzień 
w prawdziwą arenę siłaczy! 22. edycja Malta Strong, inspiro–
wana popularnymi niegdyś telewizyjnymi zawodami strong-
manów, zgromadziła rekordową liczbę uczestników: aż 17 
drużyn z placówek wspierających osoby z niepełnosprawnoś-
ciami. Tradycyjnie zawody Malta Strong organizowane są przez 
Dom Pomocy Maltańskiej w Puszczykowie. Tegoroczna im-
preza, tak jak wcześniejsze, odbyła się na terenie obok kościoła 
pw. św. Józefa w Puszczykowie. Na miejscu pojawili się zawod-
nicy z całego powiatu poznańskiego, a także zaprzyjaźnione 
ośrodki z okolic. Wszyscy z ogromnym zaangażowaniem 
przystąpili do rywalizacji, której głównym celem – jak podkreś-
lają organizatorzy – była integracja i wspólna zabawa.

– To wydarzenie wyjątkowe i bardzo potrzebne. Tych 
konkurencji nie zobaczymy nawet na igrzyskach olimpijskich! 
Emocje, mobilizacja, koncentracja – wszystko jak na prawdzi-
wych zawodach – mówiła Elżbieta Nawrocka, członek Zarządu 
Powiatu Poznańskiego. 

O profesjonalnym podejściu uczestników mówił również 
Jerzy Pelowski z Domu Pomocy Maltańskiej w Puszczykowie, 
który od lat organizuje Malta Strong.

– Zawodnicy chcą być traktowani jak prawdziwi sportowcy. 
Przygotowują się tygodniami. My z kolei staramy się tak dobi-
erać konkurencje, by były wymierne i sprawiedliwe – mówił  
J. Pelowski.

Wydarzenie, które finansowo wsparły Powiat Poznański 
oraz Miasto Puszczykowo, to nie tylko zawody. Organizatorzy 
zadbali także o atrakcje i niespodzianki dla wszystkich uczest-
ników. Dzięki temu dzień był pełen radości, integracji  
i niezapomnianych wrażeń.

Malta Strong 2025 pokazało, że sport może być wspaniałą 
okazją do przełamywania barier, budowania więzi i wzmacnia-
nia poczucia własnej wartości. Organizatorzy zapewnili uczest-
nikom nie tylko sportowe emocje, ale też posiłki, nagrody  
i  medale dla wszystkich startujących. Malta Strong  
w Puszczykowie wpisało się już na stałe w kalendarz lokalnych 
wydarzeń i udowadnia, że wspólna pasja i determinacja mogą 
tworzyć prawdziwie wyjątkowe chwile.        

75 - urodziny absolwentów  lo
parafialny piknik u św. józefa6 czerwca pierwsi absolwenci LO Puszczykowo rocznika 1964 

– 1968 obchodzili wspólne 75 urodziny. Prawie 30 byłych 
uczniów bawiło się przy muzyce live, jak na ten wiek przysta-
ło, do wczesnych godzin nocnych (23.00). Jak zwykle poza 
pysznym jedzonkiem, tortem urodzinowym i toastami prz-
prowadzone zostały dwie klasówki, aby stwierdzić czy nauka 
nie poszla w las. „Złosliwy” test z interpunkcji przygotował 
obecny dyrektor LO pan Przemysław Budzyńsaki, który od-
znaczony został ustanowionym przez nas Wielkim Orderem 
Puszczyka Białego. Test z matematyki wygrał pan prof. 
Krzysztof Deptula, nasz były nauczyciel matematyki. Nie za-
pomnieliśmy również o naszych koleżankach i kolegach, któ-
rzy z nami już nie będą świetować. Następne spotkanie od-
będzie się 5.06.2026, tj. dokładnie w dzień naszej średniej 
daty urodzenia, wyliczony przez naszego kolegę matematyka.   

Choć pogoda postawiła organizatorów i uczestników przed wyzwa-
niem, piknik w parafii pw. św. Józefa okazał się pełen radości i ro-
dzinnej atmosfery. Dzięki zaangażowaniu parafian, nawet burza nie 
przeszkodziła w stworzeniu niezapomnianego dnia.
Na scenie zaprezentowali się parafianie: Schola Dziecięca, o. Odilon, 
Ania Chwałczyńska, seniorzy i zespoły muzyczne, w tym Orkiestra 
Dęta z Mosiny i Puszcza Band ze Szkoły Podstawowej nr 2.
Grupa św. Marty zorganizowała warsztaty i słodkie atrakcje, a Matki 
Różańcowe przygotowały ciasta. Grill prowadzili panowie z parafii, 
a młode wolontariuszki serwowały kiełbaski.
KSM przygotował grę terenową, był też pokaz grawerowania. Pro-
gram wzbogacili pasjonaci motoryzacji, a pszczelarze, prezentowa-
li m.in. tzw. żywy ul. W wydarzenie włączyły się OSP Puszczykowo, 
Policja, Rehasport i Zakon Maltański.    Jacek Barełkowski

red

spotkanie z nepalem w muzeum motoryzacji  

Botswana oczamia fiedlerów

Ponad 100 osób wzięło udział w niezwykłym spotkaniu po-
dróżniczym z Magdą Jończyk, które odbyło się 25 czerwca 

w Muzeum Polskiej Motoryzacji w Puszczykowie. W ciepłej, 
kameralnej atmosferze uczestnicy przenieśli się – choć na 
chwilę – w surowy, ale piękny świat Himalajów.

Podróżniczka i przewodniczka górska, która od 12 lat 
mieszka w Kathmandu, podzieliła się z publicznością swoją co-
dziennością w Nepalu, historiami o Szerpach, kulturze nepal-
skiej i życiu u stóp najwyższych gór świata. Nie zabrakło też 
odpowiedzi na pytania o trudne realia wysokogórskich trekkin-
gów, zagrożenia czy kulinarne ciekawostki, takie jak dalbat – 
tradycyjne nepalskie danie.

Publiczność z zainteresowaniem słuchała opowieści, oglą-
dała zdjęcia i zadawała pytania – spotkanie było nie tylko pa-
sjonujące, ale i bardzo inspirujące.

Przy tej okazji warto przypomnieć, że Muzeum Polskiej 
Motoryzacji w Puszczykowie będzie teraz otwarte  

Jak napisał Arkady Fiedler na bilbordzie zapraszającym do 
obejrzenie wystawy: Botswanę przemierzyliśmy wzdłuż  

i wszerz wraz z moim synem Arkadym Pawłem oraz córkami 
Diana i Marią . Zauroczyły nas wspaniała Delta rzeki Okavango 
i parki narodowe pełne dzikiego zwierza tudzież słynna półpu-
stynia Kalahari i diamenty.

– Spędziliśmy w  Botswanie cały miesiąc, pokonując blisko 
siedem tysięcy kilometrów. Ten kraj nas po prostu zauroczył 
– mówił  podczas otwarcia Arkady Radosław Fiedler. 

Efekty tej niezwykłej wyprawy można już oglądać na wy-
stawie fotograficznej w Muzeum Pracowni Literackiej Arkade-
go Fiedlera w Puszczykowie, dokładnie pod pokładem repliki 
okrętu Santa Maria. 

Największe wrażenie na podróżnikach zrobiła przyroda. 
- Na pustyni Kalahari niemal na każdym kroku spotykali dzi-

kie zwierzęta. Lwy, słonie, żyrafy – wszystko na wyciągnięcie 
ręki. Mogliśmy z bliska obserwować ich życie. To była ta sama 
dzika Afryka, którą opisywali XIX-wieczni odkrywcy – dodaje  
A. Fiedler.

Jak wspominał podróżnik oczywiście spotykali też rdzen-
nych mieszkańców, uśmiechniętych, życzliwych, otwartych. 
Nikt nie traktował ich jak intruzów. Wręcz przeciwnie – czuli się 
jak mile widzianymi gośćmi. 

w każdą sobotę w godzinach 10:00–15:00 (z wyjątkiem  
23 sierpnia). Serdecznie zapraszamy wszystkich miłośników 
podróży, historii i motoryzacji!

Podczas otwarcia wystawy Arkady Radosław Fiedler zdra-
dził, że pracuje już nad książką poświęconą tej afrykańskiej po-
dróży. Efekty tej pracy poznamy najprawdopodobniej już  
w przyszłym roku. 
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ODESZLI

 data zg.  data zg. data ur.  data ur.

INTERWENCJE OSP PUSZCZYKOWO  MAJ-CZERWIEC 2024

21 maja – pożar dwóch aut osobowych. 
Puszczykowo, ul. Poznańska.

5 czerwca – monitoring przeciwpożaro-
wy. Szreniawa, ul. Dworcowa. 

14 czerwca – pochylone drzewo nad 
drogą. Puszczykowo, ul. Wspólna.

26 maja – otwarcie mieszkania. 
Puszczykowo, ul. Karola Libelta. 

8 czerwca – drzewo na drodze. Puszczy-
kowo, ul. Wysoka (trzy interwencje). 

16 czerwca – pożar drzewa. 
Puszczykowo, ul. Niwka. 

29 maja – powalone drzewo. 
Puszczykowo, ul. Rolna. 

8 czerwca – drzewo na liniach energe-
tycznych. Puszczykowo, ul. Brata Józefa 
Zapłaty.

17 czerwca – monitoring przeciwpoża-
rowy. Ludwikowo, ul. Piaskowa. 

31 maja – pomoc ZRM w zniesieniu pa-
cjenta. Puszczykowo, ul. Niepodległości. 

8 czerwca – drzewo na drodze. Mosina 
ul. Greiserówka (dwie interwencje)

19 czerwca – drzewo na drodze. 
Puszczykowo, ul. Wczasowa

Źródło: Jakub Haściło, naczelnik OSP Puszczykowo

Karlik Irena  20.01.1926 23.05.2025
Patryniak Kazimiera  09.07.1934 25.05.2025
Kaźmierczak Urszula 02.10.1946 27.05.2025
Nowak Urszula  24.08.1948 30.05.2025
Kuleczka Ryszard  30.08.1950 09.06.2025

Jóźwiak Tadeusz   02.01.1937 13.06.2025
Wilczek Zygmunt   22.03.1960 18.06.2025
Hetmanowski Romuald  22.08.1950 20.06.2025
Rożek Jacek   04.12.1953 20.06.2025
Hetman Anna   21.07.1931 21.06.2025

W  nocy z 20 na 21 maja 2025 roku doszło do podpalenia 
dwóch radiowozów Straży Miejskiej zaparkowanych przy 

ul. Poznańskiej, przy siedzibie strażników. 
- Odebrałem telefon od dyżurnego zarządzania kryzysowe-

go miasta o  godz. 3.40. Akcję gaśniczą prowadzili strażacy  
z OSP Puszczykowo i JRG nr 9 z Mosiny. Na miejscu był też 
patrol policji z Lubonia. Rano policjanci z Komisariatu Policji w 
Puszczykowie wspólnie z funkcjonariuszami Wydziału Docho-
dzeniowo-Śledczego KMP w Poznaniu sprawdzili monitoring, 
na którym widoczny był sprawca. Tego samego dnia po połu-
dniu sprawca został zatrzymany i przyznał się do podpalenia. 
Co więcej, śledczy ustalili, że odpowiada on również za wcze-
śniejsze podpalenia koszy na śmieci w dwóch lokalizacjach na 
terenie miasta. Straty wynikłe w wyniku podpalenia samocho-
dów oceniliśmy na ok. 100 tys. zł. – mówi Dariusz Borowski, 
komendant Straży Miejskiej w Puszczykowie. 

W wyniku podpalenia obydwa radiowozy Straży Miejskiej  
w Puszczykowie spłonęły doszczętnie i strażnicy zostali bez 
pojazdu służbowego. 

Jak dodaje Komendant D. Borowski, 21 maja otrzymał te-
lefon od strażnika miejskiego z Lubonia, będącego mieszkań-
cem naszego miasta. 

- Poinformował mnie, że tamtejsza straż ma na stanie 3 ra-
diowozy, a wykorzystuje tylko dwa pojazdy, w związku z czym 
istnieje możliwość użyczenia nam pojazdu. Po kontakcie bur-
mistrza Andrzeja Balceraka z panią burmistrz Lubonia, Małgo-
rzatą Machalską formalności związane z użyczeniem zostały 
dopełnione i jeszcze tego samego dnia mieliśmy do dyspozycji 
luboński radiowóz. Korzystając z okazji chcę podziękować funk-

cjonariuszom Komisariatu Policji z Puszczykowa, policjantom  
z Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu, druhom OSP Puszczy-
kowo, burmistrz Lubonia, Wójtowi Tarnowa Podgórnego oraz 
wszystkim, którym jestem wdzięczny za wsparcie  – mówi D. 
Borowski. 

Z kolei 22 maja z propozycją przekazania kolejnego radio-
wozu z elementami wyposażenia puszczykowskiej Straży Miej-
skiej zwrócił się do burmistrza A. Balcerka Tadeusz Czajka, wójt 
Gminy Tarnowo Podgórne (uchwała o przekazaniu auta nasze-
mu miasto została uchwalona podczas sesji w dniu 24 czerw-
ca). Po pożarze z deklaracją przekazania kolejnego pojazdu 
zwrócił się Dominik Michalski, burmistrz Mosiny. 

Ostatecznie auto z Lubonia wróciło już do tamtejszych 
strażników, a puszczykowscy funkcjonariusze podczas pełnie-
nia służby wykorzystują radiowóz przekazany przez Gminę Tar-
nowo Podgórne oraz zakupiony przez miasto. 

spalone radiowozy straży miejskiej 

Sprawdź się 
w OSP Puszczykowo

W naszym zespole nauczysz się:
⛏ obsługiwać specjalistyczny sprzęt ratowniczy
⛑ udzielać skutecznej pierwszej pomocy
�� reagować w sytuacjach kryzysowych
⏰ pracować zespołowo pod presją czasu
�🂪� pomagać lokalnej społeczności 

w czasie zagrożeń i katastrof

fb.com/osppuszczykowo osp.puszczykowo@gmail.comosppuszczykowo.pl

Nie zwlekaj - dołącz do nas już dziś!
 �🁉� Wejdź na osppuszczykowo.pl �🁈�
i wypełnij formularz w zakładce „Rekrutacja”.

Nie potrzebujesz doświadczenia - wszystkiego Cię nauczymy.
Liczy się Twoja gotowość do pomocy i chęć rozwoju.

Zeskanuj!

poznaj swojego dzielnicowego 

W tym numerze przedstawiamy st. sierż. Pawła Brzezińskie-
go – drugiego dzielnicowego pełniącego służbę  

w Puszczykowie. Jego rejon działania to ulice:  
3 Maja, Adama Mickiewicza, Andersonów, Arka-
dego Fiedlera, Bałtycka, Bolesława Prusa, Brzo-
zowa, Cypriana Norwida, Cyryla Ratajskiego, 
Czarna, Dworcowa, Feliksa Nowowiejskiego, 
Fiołkowa, Gajowa, Graniczna, Grochowa, Grun-
waldzka, Gwarna, Helska, Henryka Dąbrowskie-
go, Jana Kasprowicza, Jana Kochanowskiego, 
Jana Kraszewskiego, Jana Matejki, Jaskółcza, 
Jastrzębia, Jeździecka, Jana Bema, Juliana Lan-
gego, Juliusza Słowackiego, Karola Libelta, Karo-
la Marcinkowskiego, Kasztanowa, Kazimierza 
Puławskiego, Kosynierów Miłosławskich, Leśna, 
Ludwika Solskiego, Łukaszewicza, Maksymiliana Jackowskiego, 
Marii Konopnickiej,  Mazurska, Mikołaja Reja, Mocka, Nadwar-
ciańska, Narcyzowa, Niepodległości, Niezłomnych, Niwka Stara, 
Nizinna, Nowe Osiedle, Odskok, Parkowa, Piaskowa, Pawła 
Wawrzyniaka, Pomorska, Przyszkolna, Radosna, Ryszarda Ber-

wińskiego, Słowicza, Sokoła, Spokojna, Stanisława Moniuszki, 
Stanisława Wyspiańskiego, Szpitalna, Śląska, Środkowa, Świer-

kowa, Tadeusza Kościuszki, Tulipanowa, Wiązo-
wa, Władysława Kosińskiego, Władysława Rey-
monta, Wspólna, Wydmowa, Zacisze, Zaułek, 
Żupańskiego.

Każdy dzielnicowy realizuje półroczny plan 
priorytetowy. Jest to jedno zagadnienie doty-
czące zdiagnozowanego zagrożenia w jego rejo-
nie służbowym, które stara się wyeliminować.  
W przypadku dzielnicowego st. sierż. Pawła 
Brzezińskiego prowadzi on plan zadania priory-
tetowego polegający na zwiększenia poczucia 
bezpieczeństwa wokół Szkoły Podstawowej nr 2 
przy ulicy Kasprowicza. Najczęściej poprzez ob-

serwacje ruchu drogowego w trakcie drogi dzieci do szkoły.  
st. sierż. Paweł Brzeziński 
tel. 519-064-641
mail: dzielnicowy.puszczykowo2@po.policja.gov.pl

TELEFONY ALARMOWE
Telefony kontaktowe do KP Puszczykowo:
• 112 • 477 713 020 • 572 904 094 – telefon do patrolu
Telefony kontaktowe do Straży Miejskiej 
• 61 819 40 11
dyżurny telefon do Straży Miejskiej • 692 458 534
e-mail: straz.miejska@puszczykowo.pl
Gminne Centrum Zarządzania Kryzysowego
• 602 444 900 (czynny całodobowo)
Powiatowe Centrum Zarządzania Kryzysowego 
• 61 8410-760,  • fax. 61 8410-691 (czynny całodobowo)
e-mail: pczk@powiat.poznan.pl  
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 
• 61 819 46 48, • 61 898 33 35 WOD/KANWOD/KAN

nawałnice nad miastem 

Nawałnica, która przeszła nad Puszczykowem wieczorem 26 
czerwca, spowodowała wiele szkód. Strażacy OSP Puszczy-
kowo odnotowali ponad 20 interwencji, które obsługiwali 
dwoma zastępami druhów.
Głównie były to powalone drzewa blokujące drogi, uszko-
dzone pojazdy, zalania oraz zerwane linie energetyczne.
Pierwsze zgłoszenia jednostka otrzymała już o godzinie 
21:37. Interwencje trwały do samego rana. 
W szczytowym momencie zdarzenia interwencje na terenie 
naszego miasta były dodatkowo obsługiwane przez kilka 
jednostek sąsiednich OSP oraz PSP.                                                                      
OSP Puszczykowo 
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Termin zwierzyna płowa odnosi się do ssaków kopytnych  
z rodziny jeleniowatych zrzucających poroże, i co charakte-

rystyczne zmieniających umaszczenie w zależności od pory 
roku. Szata letnia ma kolor rudo brązowy natomiast zimą 
sierść wyraźnie płowieje, co stanowi lepszy kamuflaż wśród 
pozbawionych liści drzew w okresie jesienno-zimowym. Na 
terenie Wielkopolskiego Parku Narodowego możemy spotkać  
czterech przedstawicieli zwierzyny płowej : sarnę, jelenia, da-
niela i łosia.

Sarna to najmniejszy przedstawiciel zwierzyny płowej  
w Polsce.  Dorasta do 75 cm w kłębie i osiąga wagę do 20 kg.  
Co ciekawe, przyjęta zwyczajowo nazwa sarna odnosi się jedy-
nie do samicy tego gatunku, samiec to kozioł. Sarny uznaje się 
za mistrza kamuflażu. Ich sierść zarówno w szacie letniej jak  
i zimowej doskonale wtapia się w leśne poszycie. Inną charak-
terystyczną cechą jest  duża biała plama na zadzie, tak zwane 
lustro, które momencie zagrożenia stanowi swoisty sygnał 
ostrzegawczy.  Sarny to mistrzynie skoków wzwyż,  przeskaku-
ją przez przeszkody sięgające ponad 2 m. Są też prawdziwymi 
sprinterami wśród jeleniowatych,  uciekając przed napastni-
kiem mogą rozwinąć prędkość do 70 km/h. Podczas letnich 
spacerów pamiętajmy, że młode koźlęta przez pierwsze 2 ty-
godnie życia nie żerują wraz z matką tylko leżą ukryte w wyso-
kiej trawie. Matka zawsze znajduje się gdzieś w pobliżu, a mło-
de są tak dobrze zamaskowane że można je dosłownie nadep-
nąć. Nie należy w żadnym wypadku zabierać tych młodych 
koźląt z ich naturalnego środowiska, tylko dyskretnie odejść, 
dając matce możliwość powrotu do swojego dziecka.

Drugim najbardziej pospolitym przedstawicielem jelenio-
watych w  okolicznych lasach jest jeleń szlachetny. Samiec 
nazywany bykiem nosi na głowie charakterystyczne piękne 
rozłożyste poroże. Dorosły byk może być nawet 10 razy cięż-
szy od kozła sarny, osiągając średnio wagę do 200 kg   i wyso-
kość w kłębie  do 1,5m. Samica jelenia - łania, również dużo 
większa od sarny. Łanie żyją w dużych stadach zwanych chma-

rami. Mogą skupiać od kilku do kilkudziesięciu osobników.  
W chmarach panuje matriarchat, stadem dowodzi  najbardziej 
doświadczona łania. Byczki mają prawo przebywać w chmarze 
tylko do trzeciego roku życia.

Coraz częściej możemy zaobserwować w naszych lasach 
daniele, gatunek  hodowany u nas głównie jako zwierzę parko-
we, jednak dający sobie doskonale radę na wolności. Najwięk-
szą ozdobą danieli jest ich charakterystyczne ubarwienie- ja-
snobrązowa sierść z wyraźnymi białymi plamami na tułowiu  
i ciemną pręgą wzdłuż kręgosłupa.  Dodatkową ozdobą byków 
jest piękne łopatowate poroże. Samice danieli również żyją  
w stadach zwanych chmarami. Ich głównym pożywieniem są 
pędy drzew, kora, rośliny zielne, a do przysmaków należą żołę-
dzie i kasztany. W okresie godowym byki wydają charaktery-
styczny głos zbliżony do kaszlu.

Na terenie Wielkopolskiego Parku Narodowego od kilku lat 
odnotowano obecność łosia, największego przedstawiciela 
zwierzyny płowej Polski. Dorosły łoś osiąga wagę do 700 kg  
i wysokość 2,3 m. Naturalnym środowiskiem życia łosi są ba-
gna, mokradła i torfowiska, zwierzę nie zapada się w tym tere-
nie dzięki szczególnej budowie bardzo szerokich racic. Łosie są 
świetnymi pływakami, potrafią  nurkować do 5 m głębokości  
i pozostawać pod wodą nawet do jednej minuty. Ich ulubio-
nym pokarmem są trawy i turzyce. Zimą w poszukiwaniu po-
karmu  przenoszą się z mokradeł na suche, wyżej położone 
tereny leśne, gdzie ich głównym pożywieniem stają się  igły 
sosen i świerków, a także kora drzew. Byki poza okresem go-
dowym prowadzą najczęściej samotniczy tryb życia, natomiast 
klempy wraz z łoszakami łączą się w małe chmary rodzinne.

Podczas letnich spacerów po okolicznych lasach i łąkach  
z pewnością niejednokrotnie spotkamy przedstawicieli zwie-
rzyny płowej. Przy każdym takim spotkaniu obserwacja tych 
majestatycznych zwierząt przynosi wiele satysfakcji i niezmien-
nej radości z obcowania z naturą. 

Tekst i zdjęcia Franek Popławski 

Kozioł sarny

Jeleń z  chmarą 

Łania 

Daniele 

Zwierzyna płowa wokół Puszczykowa

Letnisko Puszczykowo od samego początku swojego funkcjo-
nowania było idealnym miejscem do uprawiania sportów na 

świeżym powietrzu. Obszerne działki, pola przy restauracjach, 
pensjonatach i hotelach pozwalały na budowę boisk do prze-
różnych gier. Sprzyjała temu wielka popularność Puszczykowa 
jako miejsca spędzania wolnego czasu.

Tenis

Nowoczesna gra w tenisa została opracowana przez majo-
ra Waltera Cloptona Wingfielda w grudniu 1873 roku. Pierw-
sze mecze były rozgrywane w ogrodzie rezydencji pomysło-
dawcy na terenie Wielkiej Brytanii. Już od roku 1877 zaczęto 
regularnie organizować turniej Wimbledonu, od 1881 – turniej 
US Open, a od 1891 – Roland Garros. Najmłodszy z wielkich 
turniejów Australian Open, zaczęto organizować w roku 1905. 
Wszystkie te turnieje zaczęły być określane jako  „Wielki 
Szlem”. Gra w tenisa zaczęła rozprzestrzeniać się na cały świat 
i dotarła do Puszczykowa. W roku 1908 przy ulicy Cienistej zo-
stało otwarte „Letnisko Młodzieży Kupieckiej”, które miało za-
pewnić odpoczynek pośród „pięknej przyrody” polskim pra-
cownikom handlu z całego zaboru pruskiego. Mieściło się ono 
w nieistniejącym dzisiaj budynku willi „Wanda” przy ulicy Cieni-
stej 6. Całość sąsiadowała z sosnowym lasem. W 1909 roku 
prasa poznańska pisała, że: „Zbiorowymi siłami zakupiono czte-
ry morgi wraz z willą Wandą, którą zamieniono na mieszkania 
dla szukających wywczasów młodzieży kupieckiej. Stamtąd 
odbywać się mają wycieczki bliższe i dalsze, tam znajdzie mło-
dzież godziwą zabawę z pomocą najróżniejszych przyrządów 
sportowych. Słowem „Letnisko” ma być miejscem miłego po-
bytu dla młodzieńców wypoczywających, ale również  dla ich 
rodzin i znajomych”. W „Letnisku Młodzieży Kupieckiej” wybu-
dowano infrastrukturę na polach przylegających do willi, której 
ważnym elementem był „plac tenisowy” zlokalizowany w bez-
pośrednim sąsiedztwie lasu. W roku 1911 „prywatni lubownicy 
sportu” zorganizowali „Popisy w Letnisku”. Kierownikiem im-
prezy był druh Julian Lange, „naczelnik sokolstwa”. Do zawo-
dów zgłosiło się osiemdziesięciu członków „Sokoła” oraz „Klu-
bu sportowego”. Zorganizowano liczne konkurencje, takie jak 
bieg na tysiąc metrów, skok w dal, etc. Kulminacją zawodów 
był turniej tenisowy, który został rozegrany na „polu teniso-
wym”. Pierwsze miejsce zajął „Klub sportowy”, a drugie „od-
dział tenisowy Sokoła”. 

Drugim ośrodkiem, w którym uprawiano tenisa, była „Silva” 
należąca do Zygmunta Janaszka. Od roku 1912 przy „Silvie” 
były zlokalizowane aż trzy „place tenisowe”. Można było je wy-
nająć za 50-60 fenigów za godzinę. Warto przytoczyć ogłosze-
nie z tegoż 1912 roku: „Silva w Puszczykowie, znana kawiarnia 
w pobliżu dworca, została po znacznych ulepszeniach znowu 
otwarta. Właściciel jej poleca doskonałą kawę z pieczywem 
własnego wyrobu, dobre higieniczne mleko dla dzieci itd. itd. 
Obecnie po wybudowaniu nowej kuchni i obszernej sali, w któ-

Tenis, krokiet, piłka nożna w dawnym Puszczykowie 
rej w razie niepogody może się schronić około 500 osób, wyda-
je się również obiady i kolacye oraz ciepłe potrawy w ciągu 
całego dnia. Na brak rozrywki w Café Silva nikt skarżyć się nie 
może, gdyż obok trzech placów tenisowych, są boiska do gier, 
huśtawki oraz różne przyrządy gimnastyczne dla dorosłych i 
dzieci. Zasługuje więc na polecenie ta polska kawiarnia i restau-
racja leśna”. Pachołki po placu tenisowym były jeszcze widocz-
ne przy Silvie w latach 60-70. Place tenisowe istniały również 
przy prywatnych willach, m.in. trzy boiska znajdowały się przy 
dzisiejszej ulicy Cyrla Ratajskiego i Nadwarciańskiej.     

Krokiet

Następnym sportem zespołowym rozgrywanym w dawnym 
Puszczykowie była gra w krokieta (croquet), którego nazwa 
często była mylona z krykietem. Uprawiano go głównie w An-
glii i Stanach Zjednoczonych. Polega na jak najszybszym prze-
toczeniu kuli krokietowej – według ustalonego porządku po-
przez 6–7 bramek – za pomocą drewnianego młotka z jednej 
linii końcowej boiska na drugą i z powrotem. Gra ta była popu-
larna na przełomie XIX i XX wieku. Opisana była przez Lewisa 
Carrolla w „Przygodach Alicji w Krainie Czarów". Tylko raz była 
grą olimpijską w czasie letnich igrzysk w  1900 roku w Paryżu. 
Gra ta była uprawiana w Puszczykowie od początku XX wieku. 
Grały w nią rodziny Szulców i Adamskich ok. 1910 roku. Rodzi-
ny posiadały wille Helenę i Jadwinówkę przy ulicy Cienistej. 
Zdjęcie z rozgrywki tej gry zostało umieszczone w publikacji 
„Poznańskie rody i rodziny. Szulcowie” autorstwa Katarzyny 
Męczyńskiej. Jak widać na zdjęciu, w krokieta grały zarówno 
kobiety, jak i mężczyźni. Zawodnicy byli ubrani w letnie garni-
tury, a kobiety w piękne suknie. W Puszczykowie w krokieta 
przed II wojną światową grali również rodzice pisarki Elżbiety 
Gizeli Erban. Elżbieta Gizela Erban (1941-2022) była prawnucz-
ką Władysława Erbana, który uczestniczył w powstaniu stycz-
niowym. Bogate i niezwykłe losy jej rodziny stały się kanwą 
trylogii pt. „Kochankowie Burzy” obejmującej ten burzliwy 
okres w dziejach Polski. Akcja powieści dzieje się w XIX w. i za-
wiera również okres powstania styczniowego. Elżbieta Erban 
jest też autorką trylogii "Fatalne zauroczenie" historia opowia-
da o romansie na tle burzliwych lat 50. i 60. XX wieku. Rodzice 
pisarki przyjeżdżali co niedzielę do Puszczykowa, gdzie spędza-
li czas na plaży, w restauracjach i przy grze w krokieta. Pisarka 
w swoich zbiorach miała zdjęcie wykonane w 1933 roku, na 
którym widać mamę pisarki wraz z koleżankami w czasie gry w 
krokieta. Boiska do gry w krokieta znajdowały się przy prywat-
nych willach oraz przy restauracjach. Jednym z boisk do tej gry 
mogła się pochwalić restauracja Józefa Bąka położona na Sta-
rym Puszczykowie przy obecnej ulicy Jana III Sobieskiego.  

Piłka nożna
Od czasów przedwojennych w Puszczykowie w okresie let-

nim młodzież grała na zaimprowizowanych boiskach w piłkę 
nożną. Boiska znajdowały się wszędzie: przy willach puszczy-
kowskich, na parcelach gdzie jeszcze nie było domów, w lasach 
i na terenach należących do gminy. cd na str. 30
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Nie były to boiska w dzisiejszym rozumieniu tego słowa, ale 
raczej miejsca wyznaczone przez młodzież, często porośnięte 
dziką trawą. Wyczyszczone z krzewów, posprzątane, z bramką 
zbitą z desek. Sam jeszcze w latach 90. XX wieku grałem na 
takim boisku wytyczonym w lesie niedaleko ulicy Leśnej. Jak 
pisał Sławomir Leitgeber w artykule „Klub Sportowy „Orkan””: 
„Z czasem grupka młodych ludzi, najwięksi zapaleńcy sportu 
piłkarskiego zorganizowali własny klub. Rozpoczęło się to 
zresztą od małej kompromitacji. Tak bywało wówczas i tak 
bywa po dziś, że ci co mają najwięcej w sobie ducha sportowe-
go, najmniej niejednokrotnie przykładają się do nauki, aczkol-
wiek nie jest to bynajmniej żelazną regułą. Jednak w tym przy-
padku chyba tak było i wydaje się, że ci młodzi chłopcy mniej 
wykazywali zainteresowania ortografią niż grami sportowymi. 
Swój klub nazwali „Klubem Sportowym Orkan". Stali się jednak 
przedmiotem niewinnych kpin i docinków, gdy przed pierw-
szym meczem z drużyną mosińską rozlepili wszędzie w miej-
scach widocznych zawiadomienia o jego terminie, napisane 
ręcznie. Na obwieszczeniach bowiem napisali „Klup sportowy 
Orkan w Puszczykówku". Prześmiewcom wystarczyła ta nie-
szczęsna literka w nazwie. […] Do grupy młodzieży męskiej, 
założycieli „Klubu Sportowego Orkan" należeli młodzi Hedin-
gerowie: Przemysław, Ryś i Mietek, synowie Cyryla Ratajskiego: 
Ziemowit, czyli Ziemo i Kordian bardziej znany jako Koko, Ro-
man, raczej sportowo mało aktywny i jego młodszy brat Adam 
Porawski, trzej bracia, Alfred, Witold (który poległ w kampanii 
wrześniowej 1939 r.) i Antoni Gosienieccy, a także młody Hącia, 
syn dyrektora banku (i przez jakiś czas ministra), dra Kazimierza 
Hąci. Oczywiście w tym młodym towarzystwie puszczykowskim 
nie brakowało również młodych osób płci żeńskiej, choć oczy-
wiście nie kopały one piłki, a co najwyżej niekiedy kibicowały 
chłopcom”. Po II wojnie światowej w Puszczykowie działał rów-
nież klub piłkarski Orkan Puszczykowo. We wrześniu 1946 roku 
rozegrał się pierwszy z KS Polskiego Radia, który został wygra-
ny przez drużynę z Puszczykowa. W sierpniu 1947 roku ponow-
nie na boisku w Puszczykowie Orkan rozegrał wygrany mecz z 
KS Polskiego Radia. W Puszczykówku na przełomie lat 40. i 50. 
działała również sekcja piłki nożnej przy LZS Junak. Z ciekawo-
stek dotyczących piłki nożnej warto zaznaczyć, że zgodnie z 
relacjami mieszkańców Puszczykowa w okresie powojennym 
do ośrodka kolejowego w Puszczykowie przyjeżdżała drużyna 
Kolejarza, czyli dzisiejszego Lecha Poznań.

Zakończenie
W puszczykowskich domach kryje się wiele ciekawych hi-

storii. Zachęcam do sprawdzenia zakurzonych strychów i sta-
rych pudeł. Możecie państwo podzielić się swoimi historiami. 
Chętnie poznam dzieje domów i historię ludzi, którzy dawniej 
żyli w Puszczykowie. Zachęcam do kontaktu ze mną wszystkie 
osoby posiadające ciekawe informacje, przedmioty z przeszło-
ści naszego miasta. Jestem dostępny pod numerem telefonu 
508467405 bądź pod adresem poczty elektronicznej: 
krzyzanskimaciej@gmail.com

Maciej Krzyżański/członek Koła Historycznego

CZYM JEST TRE?

T TRE® ( Tension Releasing Exercises) to metoda pracy z 
ciałem opracowana przez dr. Davida Berceli’ego – 

międzynarodowego eksperta w dziedzinie terapii traumy  
i rozwiązywania konfliktów. Jej celem jest uwolnienie napię-
cia psychicznego i stresu oraz przywrócenie ciału naturalnej 
równowagi biochemicznej i neurofizjologicznej. Inicjując, 
poprzez sekwencję ćwiczeń, proces TRE®, dajemy ciału do-
stęp do naturalnego dla wszystkich ssaków mechanizmu 
drgań neurogenicznych. Służy on wygaszeniu pobudzenia i 
napięcia, uwolnieniu stresu i emocji oraz przywracaniu stanu 
relaksu, w którym możemy korzystać ze wszystkich jego ko-
rzyści.

Wyjątkowa skuteczność tej metody polega na tym, że 
uwalnianie napięć odbywa się w takim tempie, jakie ciało jest  
w stanie zintegrować, a w miarę uwalniania wzorców napię-
ciowych polepsza się stan emocjonalny człowieka. Zdrowie-
nie przywracane jest na wszystkich poziomach równocze-
śnie.

Atutami metody są:
► łatwość nauki: ćwiczeń i samej metody można się ła-

two nauczyć na kilku sesjach i stosować ją w domu, 
► bezpieczeństwo: TRE® opiera się na naturalnych me-

chanizmach regulacji neuroruchowej,
► przywrócenia równowagi psychofizycznej: TRE® 

p o m a g a  s z y b c i e j  o d t w o r z y ć  w  c i e l e  p o c z u c i e 
bezpieczeństwa, ułatwiając szybszy i bardziej zintegrowany 
proces zdrowienia.

TRE® to naturalna i bezpieczna metoda, która wspiera 
organizm w uwalnianiu głębokich wzorców mięśniowych 
stresu  i urazów oraz uspokaja i reguluje pracę układu nerwo-
wego.

JOGA

ZAJĘCIA TRE® 
FIZJOTERAPIA

od 9 lipca do 27 sierpnia
środa, godz. 9:00

salka fitness, 
hala widowiskowo-sportowa

ul. Podgórna 21

Joanna Krakowska
tel. 695583541

FITNESS
od 1 lipca do 31 sierpnia

salka, budynek ul. Kościelna 13 
(1 piętro)

brzuch-uda-pośladki
wtorek, godz. 19:00

pilates
wtorek, godz. 20:00

Małgorzata Karpińska
tel. 501098640

od 14 lipca do 31 sierpnia
poniedziałek, godz. 18:00 i 19:30

salka, budynek ul. Kościelna 13 
(1 piętro)

Paulina Juszczak
tel. 508121792

konsultacje z fizjoterapeutką
(maksymalnie 2x/os.)

Gabinet Osteopatii i Fizjoterapii
ul. Sobieskiego 36B

Karolina Miś-Owczarzak
tel. 539677145 

FORMA NA FYRTLU

Bezpłatne zajęcia realizowane w ramach PuszczykowskiegoBezpłatne zajęcia realizowane w ramach Puszczykowskiego
Budżetu Obywatelskiego. Budżetu Obywatelskiego. Zapisy u prowadzących.Zapisy u prowadzących.

Paullina Juszczak

bezuma kids mistrzyniami europy

akronika turbo pro na podium

Wiktoria wicemistrzynią polski

finał lekkoatletycznych czwartków

Z radością informujemy o ogromnym sukcesie zespołu ta-
necznego Bezuma Team Kids z Akademii Tańca Bezuma, 
który zdobył tytuł Mistrza Europy Federacji IDO 2025 w ka-
tegorii Modern & Contemporary.
To wyjątkowe osiągnięcie jest wynikiem wielomiesięcznej 
pracy, pasji oraz determinacji młodych tancerzy i ich trene-
rów. W skład zespołu wchodzi uczennica klasy 4a Szkoły 
Podstawowej nr 1 im. Adama Mickiewicza w Puszczykowie 
— Hanna Glabus.
Serdecznie gratulujemy Hani, całemu zespołowi oraz Aka-
demii Tańca Bezuma i życzymy kolejnych sukcesów na ta-
necznych scenach Europy i świata!

Formacja taneczno-akrobatyczna AkroNika Turbo Pro,  
w której trenują także zawodniczki z Puszczykowa sięgnęła 
po najwyższe laury na trzech prestiżowych wydarzeniach 
sportowych:
► 1. miejsce i nagroda Grand Prix podczas Otwartego Pu-
charu Polski w Inowrocławiu,
► 1. miejsce na Turnieju Formacji Tanecznych w Mosinie,
► 1. miejsce formacji AkroNika Turbo Pro w Turnieju „Szpa-
gaty” w Stęszewie.

Zespół tworzą uzdolnione dziewczęta z Puszczykowa, 
Poznania, Mosiny i Szczepankowa: Larysa Szulakiewicz, Mar-
ta Muszyńska, Martyna Jarczyńska, Wiktoria Łowicka, Maria 
Madajewska, Lena Madajewska, Agnieszka Osiecka, Julia 
Osiecka, Hanna Czyrkowska, Ola Mika, Marta Balcer, Marty-
na Piaskowska, Matylda Korytek, Klara Korytek, Barbara 
Łopusińska, Amelia Chmielewska, Gabriela Duber oraz Łucja 
Chudziak.

Za sukcesami zespołu stoją trzy trenerki: Nicole Janow-
ska, Lina Ananieva oraz Aleksandra Żłobecka. To dzięki ich 
pasji, doświadczeniu i codziennej pracy zawodniczki mogą 
osiągać tak imponujące rezultaty.

Dziewczynki na co dzień trenują w siedzibie szkoły Akro-
Nika mieszczącej się w Łęczycy przy ul. Poznańskiej 29.

Serdecznie gratulujemy!

Wiktoria Szychowska, zawodniczka Angie Kerber Tennis 
Academy została wicemistrzynią Polski w deblu w kategorii 
do lat 14! Wiktoria grając w duecie z Nadią Przystańską po-
kazały klasę podczas turnieju w Zielonej Górze, sięgając po 
srebrny medal. To efekt ciężkiej pracy, determinacji i zaan-
gażowania w treningi na korcie. Wielkie gratulacje dla 
Wiktorii, Nadii i całego teamu!

Za nami Finał Miejski Wielkopolskich Czwartków Lekkoatle-
tycznych – wydarzenie, które zgromadziło blisko 300 mło-
dych sportowców i zakończyło się w świetnej atmosferze 
oraz przy doskonałej pogodzie.
Tegoroczna edycja była wyjątkowa – przez cały sezon udział 
w zawodach wzięło ponad 600 dzieci, co stanowi rekord 
frekwencji w historii Puszczykowa. Po raz pierwszy do rywa-
lizacji zaproszono również uczniów klas 7 i 8 (roczniki 
2010/2011).
Rywalizacja odbywała się w aż 6 kategoriach wiekowych – 
od rocznika 2010 do 2022. Finał przyniósł wiele świetnych 
wyników i zaciętych pojedynków o miejsca na podium.
Dekoracji laureatów dokonali m.in.: burmistrz Puszczykowa 
Andrzej Balcerek, wiceburmistrz Jagoda Andrzejewska, rad-
ni Powiatu Poznańskiego – Marzena Fiedler i Waldemar De-
muth – oraz kierownik referatu sportu, Joanna Hejnowicz.
Medale, statuetki oraz losowane nagrody dla uczestników 
zostały ufundowane przez Urząd Miejski w Puszczykowie.
W ramach wydarzenia rozegrano także bieg na 400 m dla 
dorosłych. Wśród kobiet tryumfowała Anna Kołodziej,  
a wśród mężczyzn dystans najlepiej pobiegł  Jacek Maj-
chrzak. 

cd ze str. 29
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W sobotę, 7 czerwca 2025 roku, Puszczykowo przeistoczyło 
się w prawdziwe centrum sportowych emocji i terenowej 

rywalizacji. Wszystko za sprawą kolejnej edycji wydarzenia 
Puszcza AdventuRe – imprezy, która już na stałe wpisała się  
w kalendarz entuzjastów biegów na orientację. Blisko 200 
uczestników, uzbrojonych w mapy, kompasy i determinację, 
wyruszyło na trasy piesze, rowerowe i kajakowe, przemierzając 
dzikie zakątki Puszczykowa i jego okolic.

Różnorodność tras – wspólna przygoda dla każdego
Organizatorzy zadbali o zróżnicowany poziom trudności, 

dzięki czemu zarówno początkujący, jak i doświadczeni zawod-
nicy mogli znaleźć coś dla siebie. Od rodzinnych spacerów  
z mapą w ręku, po ekstremalne wyprawy przygodowe, uczest-
nicy pokonywali przeszkody terenowe, szukali punktów kon-
trolnych i walczyli nie tylko z rywalami, ale przede wszystkim  
z własnymi słabościami.

Najmłodsi oraz rodziny rywalizowały na trasie TP7, gdzie 
triumfował Jan Bartkowiak, tuż za nim uplasowała się Agata 
Bartkowiak, a trzecie miejsce zajął Antoni Kuboszek.

W kategorii TP25 – pieszej trasie dla bardziej zaawansowa-
nych – rywalizowano osobno w klasyfikacji kobiet i mężczyzn. 
Wśród panów zwyciężył Karol Kłodziński, przed Hubertem Au-
gustyniakiem i Przemysławem Biegańskim. Wśród pań najlep-
sza była Jadwiga Minksztym, drugie miejsce zajęła Anna Folty-
niewicz-Wolska, a trzecie Barbara Wysocka. Warto dodać, że 
trasa TP25, podobnie jak przygodowe AR20 i AR80, została  
w tym roku włączona do klasyfikacji ligi "Na szagę" – ogólno-
polskiego cyklu rajdów na orientację (więcej na: naszage.pl).

Na trasie AR20, przeznaczonej dla zespołów dwuosobo-
wych, pierwsze miejsce zajęli Wiktor i Krzysztof Łakomiec  
z zespołu ON-SIGHT Navigatoria. Drugą lokatę zdobyła drużyna 

Puszcza AdventuRe 2025 za nami! sportowe dni puszczykowa
AR N-Bike – Paweł i Staś Błażejewscy, a na trzecim miejscu 
uplasowali się MacOdkrywcy, czyli Wojtek i Inka Maciaczyk.

W rywalizacji profesjonalnej na najdłuższej trasie AR80 
zwyciężył Morenka Team (Michał Bałchanowski i Marcin Son-
towski). Drugie miejsce zajął Snowdog Trail Team (Magdalena 
Stachura i Piotr Dopierała), a trzecie Znajomi i przyjaciele kró-
lika (Piotr Gajewski i Michał Horiaczek).

Nie tylko rywalizacja, ale też niezapomniane emocje
Choć walka o miejsca na podium była zacięta, dla wielu 

uczestników najważniejsze były nie wyniki, a sama przygoda, 
kontakt z naturą i możliwość sprawdzenia siebie w niecodzien-
nych warunkach. Trudne nawierzchnie, błotniste odcinki, wy-
magające fragmenty wodne – wszystko to tylko dodawało 
wydarzeniu charakteru i smaku prawdziwej ekspedycji.

Organizatorami wydarzenia było Miasto Puszczykowo 
oraz Klub Rajdów Przygodowych – stowarzyszenie założo-
ne przez pasjonatów biegów na orientację i rajdów przygo-
dowych. Od lat organizują tego typu imprezy, a jako aktyw-
ni zawodnicy chcą dzielić się swoją pasją i zachęcać innych 
do odkrywania przyjemności płynącej z przygody z mapą  
w ręku. Więcej o ich działaniach można znaleźć na stronie: 
www.rajdyprzygodowe.pl.

Choć emocje jeszcze nie opadły, wielu uczestników już pla-
nuje powrót na kolejną edycję, a organizatorzy zapowiadają, 
że w 2026 roku poprzeczka zostanie zawieszona jeszcze wyżej.

Wszystkim uczestnikom należą się ogromne brawa – za wy-
trwałość, ducha walki i pozytywną energię. Dziękujemy za 
udział i do zobaczenia w przyszłym roku w Puszczykowie – miej-
scu, gdzie przygoda staje się rzeczywistością!

Agnieszka Hahuła / Referat Sportu

GRAND PRIX POLSKI I MÖLKKY4U

W cykl zawodów z okazji Dni Puszczykowa wpisała się także 
rywalizacji w Mölkky. 

14 czerwca rozegrano zawody w ramach Grand Prix Polski. 
Zwycięzcą okazał się Mariusz Gekon (Zagryfka Tczew). Dla 
Puszczyków była to bardzo dobra sobota – 2. miejsce Łukasza 
Kmiecika i 3. miejsce Mirona Skołudy, a także 2 i 3 miejsce  
w klasyfikacji junior dla Mateusza Walasika i Mateusza Szwed-
ka. Świetne wyniki zaowocowały 2 miejscem w klasyfikacji dru-
żynowej Grand Prix - brawo Puszczyki!

Natomiast w niedzielę rywalizowano w turnieju Mölkky4u 
Puszczykowo. Tu zwyciężyła Dwunastka MM grająca w skła-
dzie: Lena Głowacka, Marcin Morżyk, Makary Piwiński, Jan Sę-
kowski, Rafał Wesołowski. Drugie miejsce zajął zespół ZaGRY-
Fka & King w składzie: Beata Górska, Bartosz Kordecki, Bogu-
sław Król, Łukasz Szulc. Na miejscu trzecim uplasowała się 
drużyna ZaGRYFka Origins (Mariusz Goeck, Jakub Sowa, Da-
mian Szostak, Rafał Ściepuro.                             Tomasz Skoracki

GRAND PRIX WIELKOPOLSKI 
W BRYDŻU SPORTOWYM

15 czerwca br. – w ramach sportowych Dni Puszczykowa 
– w hali widowiskowo-sportowej w Puszczykowie odbył się 
jeden z turniejów Grand Prix Wielkopolski w brydżu sporto-
wym współorganizowany przez Miasto Puszczykowo. Jedno-
cześnie tym turniejem uczczono po raz kolejny pamięć Wło-
dzimierza Kwiatkowskiego – aktywnego i zasłużonego człon-
ka Poznańskiej Asocjacji Brydżowej. Zawody otworzyła prezes 
PAB Pani Ewa Knapik. W turnieju wystartowało 50 par, a na 
podium stanęli: 

1. Stanisław Zakrzewski  „Park Tenisowy Poznań” i Jarosław 
Ostrowski „Dąbrówka Park Tenisowy”

2. Sławomir Piechocki „INOXBOLT PAB Poznań” i Jerzy No-
wak „PKB Poznań” 

3. Katarzyna Stachowiak „Swing Team Poznań” i Michał 
Dembiński „PARK TENISOWY 1” 

W turnieju wzięły udział zespoły z Puszczykowa, Poznania, 
Wrześni, Leszna, Gorzowa Wlkp., Grodziska Wlkp., Obornik, 
Międzyrzecza i wielu innych miejscowości. Cieszymy się, że na-
sze miasto mogło być gospodarzem tego turnieju.

 Joanna Hejnowicz / Kierownik Referatu Sportu

ZAWODY WĘDKARSKIE

21 czerwca br. odbyły się spławikowe zawody wędkarskie 
z okazji Dni Puszczykowa. Zawody rozpoczęły się o godzinie 
7:00, a sygnał kończący rywalizację wybrzmiał o godzinie jede-
nastej. Komisja ważąca połowy ruszyła na stanowiska, aby wy-
łonić zwycięzców. W tym czasie zawodnicy jedli ciepły posiłek 
i odpoczywali po zawodach na puszczykowskiej Niwce. Meda-
lowe miejsca zdobyli: 

1. Daniel ŻYCHLIŃSKI 
2. Jacek GENSLER 
3. Romuald PAWŁOWSKI 
Poza klasyfikacją open, zawodnicy rywalizowali o nagrodę 

w postaci kołowrotka za złowienie największej ryby. W tej kla-
syfikacji zwyciężył Kazimierz ANIOŁA, wyławiając leszcza o wa-
dze 1625 g.

SPŁYW KAJAKOWY 

29 czerwca br. w ramach sportowych Dni Puszczykowa od-
był się tradycyjny już spływ kajakowy na trasie Radzewice-Pusz-
czykowo. O g. 10:00 wyruszyliśmy autokarem do Portu Radze-
wice, gdzie czekały na wszystkich kajaki oraz dwie jednostki 
WOPR. Pogoda dopisała, był upalny, piękny dzień. Mimo tego, 
że w połowie trasy złapał nas deszcz - przy wysokiej tempera-
turze powietrza nie stanowił on przeszkody.  W spływie wzięło 
udział 59 osób. Na przystani w Puszczykowie na uczestników 
czekało ognisko z kiełbaskami oraz pyszny smalec od Jadłodaj-
ni Pychotka. Dziękujemy wszystkim za cudowną atmosferę  
i fantastyczny dzień na wodzie. 

 Joanna Hejnowicz / Kierownik Referatu Sportu

Adam STEFANIAK / Sekretarz Koła
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Na 46. Indywidualnych Mistrzostwach Polski Seniorów  
w Badmintonie, które odbyły się w Markach pod Warszawą 

w dniach 5-8 czerwca 2025, zawodnicy PTS Puszczykowo po-
kazali klasę! 

Jakub Janaszek zdobył złoty medal w singlu mężczyzn ka-
tegorii 40+, a jego brat Przemo Janaszek walczył dzielnie i po 
zaciętym półfinale z zawodnikiem UKS Unia Bieruń zdobył brą-
zowy medal! 

Braterski team spisał się także wyśmienicie w deblu. Prze-
mo i Kuba Janaszkowie dotarli do finału, i po zaciętym poje-
dynku zdobyli srebrny medal! Kuba dorzucił jeszcze ćwierćfinał 
w mikście z Anitą Sączek z CAB Akademia Częstochowa! 

Na mistrzostwach rywalizowali również Mateusz Wilczek, 
który był o krok od ćwierćfinału, Paweł Niewoliński i Zbyszek 
Zimny, którzy po dobrej grze zajęli dalsze miejsca. W turnieju 
wystartowało blisko 300 zawodników, w tym byli kadrowicze  
i olimpijczycy – gwarantując rywalizację na najwyższym pozio-
mie!  Gratulujemy udanych pojedynków!                                  PTS

Dzień Dziecka z wędką rozpoczął kolejne półrocze przygód 
nad wodami Okręgu PZW w Poznaniu. Zakole Warty  

w Puszczykówku stało się miejscem spotkania młodych wędka-
rzy i ich rodzin. Już od godziny dziewiątej rano pierwszego 
czerwca ruszyły zapisy uczestników. Wszyscy, którzy zdecydo-
wali się spędzić ten dzień nad wodą, otrzymywali pakiet z socz-
kiem, owocami i słodką przekąską.

Piękna pogoda sprzyjała dobrej zabawie i łowieniu. Oficjal-
nego otwarcia zawodów dokonał Burmistrz Miasta Puszczyko-
wo Andrzej Balcerek, który powitał wszystkich uczestników  
i życzył im udanego dnia. Wspólne łowienie trwało do około 
godziny dwunastej. Po zważeniu ryb zawodnicy odbierali posi-
łek i napoje, a komisja sędziowska ustalała wyniki.

W kategorii dziewcząt zwyciężyła Julia Ratajczak, drugie 
miejsce zajęła Natalia Ziemkiewicz, a trzecie Emilia Chalił. 
Wśród chłopców najlepszy był Adrian Kaczor, drugie miejsce 
przypadło Julianowi Boińskiemu, a trzecie Wojciechowi Olech-
nowiczowi. Każdy uczestnik otrzymał upominek i pamiątkowy 
medal.

Medalowy team braci janaszków

Wędkarski dzień dziecka

WARSZTATY
ODDECHOWO-
RELAKSACYJNE

godz. 9:00 czas trwania 60-75 min.  

3.07, 10.07, 17.07, 24.07*

polana na terenie sportowo-rekreacyjnym, Puszczykowo
przy ul. Kościelna 18

limit miejsc: 15 osób

zapisy: kontakt@pracowniabms.pl

zajęcia pojedyncze 50 zł, pakiet 4 zajęć 180 zł

dla osób w wieku 15+

Zapraszam Cię w piękną podróż z oddechem i relaksacją. 
Podróż, która będzie tylko Twoja, dla Ciebie i Tobie.
Podróż, która wyciszy Twoje ciało, umysł i duszę.  

W trakcie warsztatów będziemy uczyć się dobrego i prawidłowego oddychania
metodą Butejki, rozluźniać ciało stosując Progresywną Relaksację Jacobsona,
ćwiczyć uważność i wdzięczność.

Zapraszam Ciebie,
Basia Orkiszewska 

Psycholog, Life Coach, Terapeuta EMDR
www.pracowniabms.pl

Zabierz ze sobą matę, wygodny strój, wodę i dobry nastrój. 

*Ćwiczymy bez skarpet, proszę o niezakładanie zegarków, sztywnych bransoletek lub innej dużej
biżuterii, która mogłaby przeszkadzać w ćwiczeniach. 

*w okresie letnim ćwiczymy na łonie natury,w przypadku niepogody, zajęcia zostaną przesunięte na inny termin 

21 czerwca 2025 roku drużyna seniorów KP Las Puszczyko-
wo rozegrała ostatnie spotkanie sezonu 2024/2025  

w ramach Proton A-Klasy, grupy IV Wielkopolskiej, w którym 
uległa zespołowi Warta Pyzdry 5:3. Głównym celem zespołu 
było utrzymanie się na siódmym poziomie rozgrywkowym — 
cel ten został zrealizowany w 25. kolejce po domowym zwycię-
stwie nad Piastem Łubowo. Ogromna zasługa w tym sukcesie 
przypada trenerowi Łukaszowi Wojciechowskiemu, który po 
odejściu Sebastiana Maćkowskiego podjął się niełatwego wy-
zwania pozostawienia KP Las Puszczykowo w A-Klasie.

Wraz z jego przyjściem do zespołu dołączyło kilka dobrze 
znanych zawodników, którzy postanowili wspomóc drużynę  
w osiągnięciu upragnionego celu. KP Las zakończył rozgrywki 
na 11. miejscu, wyprzedzając w końcowej tabeli Orlika Miło-
sław i Czarnych Czerniejewo. Choć bilans nie budzi szczególne-
go zachwytu — 6 zwycięstw przy 18 porażkach i braku remi-
sów — najważniejsze, że cel minimum został osiągnięty.

Zatrudnienie trenera Wojciechowskiego miało charakter 
„misji ratunkowej”, dlatego też po zakończeniu sezonu szkole-
niowiec pożegnał się z zespołem. W imieniu zarządu, zawodni-
ków oraz całej społeczności klubu Las Puszczykowo składamy 
serdeczne podziękowania trenerowi Łukaszowi Wojciechow-
skiemu za ogromne zaangażowanie i wysiłek włożony w utrzy-
manie drużyny na poziomie A-Klasy. Trener Łukasz, mimo dłuż-
szej przerwy od pracy szkoleniowej, zdecydował się wrócić do 
futbolu i podjąć odpowiedzialną misję w jednym z najtrudniej-
szych momentów w historii zespołu.

Przed drużyną teraz zasłużona przerwa wakacyjna, po któ-
rej zawodnicy powrócą do treningów — już pod okiem nowe-
go trenera. Decyzja, kto przejmie tę funkcję, ma zapaść nieba-
wem. Wierzymy, że nadchodzący sezon przyniesie wiele emo-
cjonujących chwil i sportowej radości wszystkim kibicom Lasu.

PIłkarze LaS-u podsumowali sezon 

KP Las 

Serdeczne podziękowania za wsparcie organizacji zawo-
dów kierujemy do Burmistrza Miasta Puszczykowo Andrzeja 
Balcerka, Stolarni Da Vinci z Poznania, firm Meble Krzysztof 
Jewgeniew, Meblomax Michał Socha, Unimat Poznań, De Do-
ors Tomasz Kuciak, państwa Marzeny i Arkadego Fiedler, Marka 
Dachtera, Gold Fish (Józef i Mateusz Jasiński) oraz firmy Jaxon 
Andrzej Podeszwa.                Z wędkarskim pozdrowieniem:

 Adam STEFANIAK / Sekretarz Koła

najmłodsi i mölkky 

W sobotę 7 czerwca 2025 r. w Puszczykowie odbył się Tur-
niej Mölkky dla dzieci. Do rywalizacji stanęło 25 młodych 

zawodników w dwóch kategoriach wiekowych: klasy 0–3 oraz 
4–8. Wydarzenie otworzyła radna Maria Michałowska.
Zawodnicy rozegrali po cztery mecze w fazie grupowej, a na-
stępnie — na podstawie rankingu — przystąpili do fazy pucha-
rowej. Przed decydującymi meczami uczestnicy otrzymali lody 
i mogli wspólnie spędzić czas przy ognisku.

ZWYCIĘZCY: 
Kategoria 0–3: 
Zofia Skoracka; Wojtek Piasecki;  Michał Ratajczak.
Kategoria 4–8: 
Filip Winkel; Maciej Henke; Zofia Madura-Dobrychłop.
Wszyscy uczestnicy otrzymali upominki i pamiątkowe zbijaki  
z grawerem.
Organizacja turnieju nie byłaby możliwa bez wsparcia: Rady 
Rodziców SP nr 1, drużyny Puszczyki Mölkky, referatu Puszczy-
kowo na Sportowo, firmy Tactic Games Polska, miasta Puszczy-
kowo oraz Powiatu Poznańskiego. SMGP Kości Fo

t.
 A

la
 B

rą
cz

ko
w

sk
a 

 




